
 

 
 
 
 
 

Predmet IT-98-32-A, Tužilac protiv Mitra Vasiljevića 
Transkripcija i redaktura transkripta: Fond za humanitarno pravo, 15.decembar 2005. 
 
Ponedeljak, 1. oktobar 2001. 
Svedok VG-78 
Svedok VG-38 
Otvorena sednica 
Optuženi je pristupio Sudu 
Početak u 9.30 h 
 
 
Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. Izvolite, 
sedite. 
 
 
SUDIJA HANT: Molim, najavite Predmet. 
 
sekretar: Predmet IT-98-32-T, Tužilac protiv Mitra Vasiljevića. 
 
SUDIJA HANT: Gospođo Bauer (Bauer), izvolite.  
 
 
GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC BAUER 
 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Dobro jutro, svedokinjo VG-78. Sedite, opustite 
se. 
 
SUDIJA HANT: Molim vas, nemojte da im govorite da se previše odmiču od 
mikrofona, jer ih nećemo čuti.  
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Da se vratimo, dakle, na jul 1992. godine i to na 
poslepodnevne sate 14. juna. Vi ste rekli da je Mitar Vasiljević izdvojio trojicu ljudi i 
vratio ih sat kasnije. Jeste li vi videli kako je on njih izdvojio? Kako ih je odabrao? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da.  
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Gde je stajao? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa ja sam bila u kući i on je uviš'o u kuću i sam' je 
pokaz'o "ti, ti, ti" i tako su otišli s njim i nakon sat vremena i' je vratio. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Hoćete reći on ih je vratio za sat vremena? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Oni su ušli sami u kuću, on je pred vratima bio. 



 

 
 
 
 
 

 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Znate li, to jest, sećate li se zašto je on njih 
izdvojio? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Sjećam se. Da, navodno, kopaju grobove, da 
ukopaju mrtve. Naše. U selu Nezucima. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Kada ste ga videli da odvaja tu trojicu ljudi, 
možete li da procenite koliko je bio daleko od vas? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa, jedno pet koraka, tako je bio, jer, mislim, u 
kući je to bilo, u jednoj prostoriji. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Da li mu je, u to vreme, išta zaklanjalo lice ili 
sakrivalo? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Jeste li mu videli lice? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Još par pitanja u vezi sa zadnjim putem kada ste te 
večeri videli Mitra Vasiljevića. Rekli ste da ste izašli iz jedne kuće da biste ušli u 
drugu. I rekli ste nam da je napolju bilo osvetljeno. Da li je bilo ikakvog svetla u kući 
u kojoj ste vi bili? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. Vani samo. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Kada ste izašli iz svoje kuće, jeste li poneli išta od 
svoje imovine sa sobom? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Sve je ostalo u toj kući gdje smo bili. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: A zašto niste poneli sa sobom svoje stvari? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Tako su nam naredili, da ostavimo stvari, da 
pregledaju da nemamo oružje. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Jeste li izišli svi zajedno ili jedan po jedan? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa, jedno za drugim. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Vi ste sudijama kazali da je Mitar Vasiljević stajao 
bliže kući u koju ste bili odvedeni, dakle, dalje od one u kojoj ste bili. Možete li da 
nam kažete koliko je bilo daleko od šupe pa do onoga mesta gde ste ga videli? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Jedno 20 koraka, 10-20. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC BAUER – PITANJE: Rekli ste da je hodao unaokolo, gledao kako ljudi 
idu iz jedne kuće u drugu. U momentu kada ste ga prepoznali, je li on stajao u mestu 
ili je hodao? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Hod'o. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Da li mu je u tom trenutku išta pokrivalo lice? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Da li je bio naoružan?  
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Da li ste vi imalo posumnjali da je čovek koga ste 
prepoznali kao ''Mitra Vasiljevića'' te noći, isti onaj koga ste videli u toku dana? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, prepoznala sam ga odma' da je to on. Iz 
profila, nisam ga dobro ni vid'la, ali kako se kret'o, prepoznala sam ga. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Rekli ste da ste VG-101 i vi pobegli. Kada ste 
odlučili da pobegnete? Da li je to bilo spontano, na licu mesta ili ranije? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. Kad smo bili tu u kući, jedna nam je osoba 
rekla da su ih tamo silovali, maltretirali, da će sve doći na red. I mi smo tako pokušale 
da pobjegnemo i uspjele smo. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Kažete ''jedna osoba vam je rekla''. Možete li da 
kažete sudijama ko je ta osoba? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa, tačno ne sjećam se po imenu i prezimenu, ali 
dobro se sjećam da je sjela kod nas i tako nam rekla. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Ko je prvi otrčao do šupe, VG-101 ili vi? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ja sam već bila na ivici šupe, prema kući da 
krenem. I samo sam čula da je zašuštalo nešto pored mene, ovako sam pogledala i 
vidjela sam utom VG-101 i tako sam i ja za njom i tako smo skupa pobjegle. U potok 
neki upale. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Jeste li krenule prema gradu niz potok ili 
uzvodno? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, nismo prema gradu, neg' smo uz potok, gore, 
od grada. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Jeste li još nešto čuli ili videli iz pravca kuće iz 
koje ste upravo pobegli? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, nismo, mi smo otišle, odstranile se i došle smo 
gore u jedno selo, Babin Potok. Mi smo tu tek sutradan došle, u 5.00, u to selo, sve po 
šumi hodale. 
 
TUŽILAC BAUER: Časni Sude, ja bih htela da nakratko pređemo na privatnu 
sednicu, kako bih uvela jedan dokument. 
 
SUDIJA HANT: O čemu se radi? Da li je to fotografija? 
 
TUŽILAC BAUER: Na tom dokumentu je čitav jedan niz imena koja bi mogla da 
identifikuju ovu svedokinju. 
 
SUDIJA HANT: U redu, privatnu sednicu, molim. 
 
TUŽILAC BAUER: A dokument je obeležen sa P68. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 

TUŽILAC BAUER: Da li mogu da uvedem ovaj dokaz kao P68? 
 
SUDIJA HANT: Sada smo na otvorenoj sednici. Imate li prigovora na to, gospodine 
Domazet? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Ne, vaša Visosti. 

 
SUDIJA HANT: Hvala. Dokazni predmet P68, zavodi se pod pečatom. 
 
TUŽILAC BAUER: Hvala, gospođo VG-78, ja više nemam pitanja. 
 
SUDIJA HANT: Gospodine Domazet, izvolite. 
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT DOMAZET 
 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Gospođo, dobar dan. 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Dobar dan.  
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: 14. juna 1992. godine ste krenuli iz vašeg 
sela, je li tako? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Sećate li se koji je to dan u nedelji bio? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate da ste kod mesta Greben sreli 
i da vam se jedno vreme pridružio i pratio vas neki od Srba? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ako bih vam rekao ime, ''Lipovac Mićo'', da 
li biste se, možda, setili? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je u toku vašeg puta do Višegrada, 
neko od vaše kolone iz Koritnika, odustao od puta? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, ja mislim da ne, ne sjećam se, nisam nikoga 
vidjela da je zaost'o. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: S vama je išla vaša sestra, je li tako? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Jeste li se ikada odvajali od nje za sve to 
vreme puta? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, išle ste zajedno i zajedno ste bile na 
svim ovim mestima o kojima ste govorili?  
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste došli u Višegrad i došli do ovog 
hotela koji vi nazivate "novim hotelom", koga ste prvo uočili od Srba koji su se tu 
nalazili?  
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Prepoznala sam Mitra Vasiljevića i bilo je još njih 
koji su mi bili poznati, ali ih nisam znala po imenu i prezimenu. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, on se već nalazio ispred hotela, kada 
ste vi sa grupom iz Koritnika naišli? I još neka lica su tu bila? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, da, da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate da ste 1995. godine davali 
izjavu u Visokom, MUP-u BIH? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: To je bilo negde početkom godine, negde 
oko, manje od tri godine nakon ovog događaja, je li tako? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste tada njima izneli punu istinu oko 
onoga šta se događalo tog dana? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Mislim da sam pričala. Tad je bilo … Nije bilo 
puno vrijemena od toga kada se to desilo, a tu već kako su dani prolazili, godine, tu 
već malo ... Ne mereš se svega sjetiti, šta je i kako je bilo. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, obzirom da ste tu izjavu dali početkom 
1995. godine i sami kažete, čini mi se, da je tada vaše pamćenje bilo bolje nego 
kasnije. Je li to tačno? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa, isto sam imala sjećanje, ali nešto se nisam 
sjetila tad, ali sam dodala u drugoj izjavi. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, razumem vas, kažete da ste u drugoj 
izjavi dodali nešto što ste se naknadno setili. 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, jer ne mereš se odmah sjetiti i tako. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, ali ja vas pitam: ono što ste se tada setili 
i ispričali, svakako je bilo u svežem pamćenju i verovatno ste tada rekli istinu o tome? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, istinu sam rekla i u drugoj izjavi, što sam 
znala. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate da ste u toj prvoj izjavi koju 
ste dali januara 1995. godine u Visokom, rekli da vas je, doslovce "ispred Crvenog 
križa u naselje Mahala, odveo nas je Mitar, čije prezime ne znam, a živio je u selu 
Pozderčići, sa još dvojicom četnika"? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Znam da je bio tačno otud od Prelova, a da li je 
tam' živio, negdje u gradu, uglavnom sam ga poznavala i tako sam mu znala facu, 
mislim, poznat mi, viđala ga u gradu kao prolaznik i tako. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ali, podsećam vas, rekli ste tada "izvesni 
Mitar, čije prezime ne znam". Dakle, 1995. godine ste izjavili da njegovo prezime ne 
znate, a u kasnijoj izjavi, koja je data posle njegovog pritvaranja, vi ste dali ime 
Vasiljevića, je li tako? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, jer nisam se mogla sjetiti, onda sam se sjetila 
da se tako preziva. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, ako vas dobro razumem, vi ste tada u 
MUP-u izjavili samo "Mitar", bez prezimena, jer se tada niste mogli setiti njegovog 
prezimena, je li tako? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ali, pretpostavljam da ste se tada dobro 
sećali kako je izgledao, obzirom da je protok vremena bio mnogo manji, je li tako? 
Jeste li čuli moje pitanje, gospođo? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, možete li ponovit'? 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Niste se setili prezimena, ali ste se, 
verovatno, dobro sećali kako je izgledao, kako ste ga opisivali, obzirom da je tada 
bilo svega dve i po godine od događaja? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Sećate li se da ste tada izjavili da je taj Mitar, 
opet bez prezimena, "Mitar je bio u civilnom odijelu, sa šajkačom na glavi, dok su 
njegova dva pratioca bila u maskirnim odijelima i naoružana automatskim puškama". 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Kasnije sam se sjetila da nije tako, da mi je ostalo 
da je im'o šešir i mantil na sebi i odijelo, ono uniformisano je im'o, šareno. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate da ste ovako izjavili, bez 
obzira što kažete da ste se kasnije setili kada ste davali drugu izjavu. Jeste li ovako 
izjavili u MUP-u 1995. godine? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Nešto se ne sjećam da je tako bilo. Ne znam. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ako bismo vam pokazali tu izjavu, da li biste 
mogli da prepoznate da li je to vaša izjava i vaš potpis na njoj? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, mogu pogledati. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada kažete, malopre, da ste se kasnije setili 
da je bio u maskirnoj uniformi, je li to mislite na vašu izjavu koju ste dali istražitelju 
haškog Tužilaštva? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, tad sam dala izjavu da je bio u mantilu i šešir 
im'o na glavi i im'o odjelo, ono šareno, uniformisano. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: To je bila izjava koju ste dali ove godine, ili 
početkom ove godine, je li tako? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Pa šta je po vama tačno, da li je bio u 
civilnom odelu, sa šajkačom na glavi, bez oružja, kako ste rekli 1995.godine ili sa 
mantilom, u šarenoj uniformi i šeširom, kako ste rekli ove godine? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Sa mantilom i šerširom na glavi i uniformisano 
odjelo, ono šareno. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate da ste, a u početku vašeg 
odgovaranja ovde u Sudu, rekli da je imao SMB uniformu? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, po vama, imao je šarenu uniformu ili 
ono što zovu "maskirna uniforma", jeste na nju mislili? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, maskirno, ono šareno odijelo. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate danas šta ste u MUP-u, 1995. 
godine rekli o samom događaju te noći kada je došlo do požara i ubijanja vaših 
meštana? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ja mislim da sam ko i drugo, da sam možda nešto 
malo izostavila, a ovdje nešto dodala, tako. Ja mislim da ništa nije to različito toliko. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ja ću pokušati da vas podsetim, gospođo, na 
tu izjavu, jer je različita upravo u pogledu činjenice da u toj izjavi, za taj događaj 
uveče, kada ste vi i vaša sestra pobegli, niste uopšte naveli da je bio prisutan i Mitar, 
koga ste tog dana videli i opisali šta je radio, doslovce u izjavi ovako stoji, ja vas 
molim da mi kažete da li je to vaša izjava i da li je to tačno, rekli ste: "Naveče, oko 
23.30 u kuću je doš'o Milan Lukić u maskirnoj uniformi, kojeg poznajem iz osnovne 
škole. Čula sam da je prije agresije radio u Obrenovcu, u pratnji pet do šest maskirno 
obučenih i naoružanih četnika. Među njima je bio jedan dečak od 15 godina koji nas 
je provocir'o i kad je jedno dijete počelo plakati, izvadio je nož i rek'o: 'Daj ga ovamo 
da ga zakoljem'. Lukić nam je naredio da pređemo u susednu kuću, jer, navodno, 
moraju da pregledaju da nema oružja. Mi smo u redu, jedno po jedno, prelazili u 
susednu kuću, udaljenu oko 20 metara. Prilikom tog prelaska, moja sestra Ramiza je 
pobjegla za jednu šupu, ja za njom.'' I dalje ste navodili koja su sve lica bila sa vama, 
ali nigde, baš nigde niste pomenuli da ste te večeri videli ili da je bio čovek koga ste 
nazvali ''Mitrom'', tog jutra, odnosno, podneva, koga ste sreli ispred hotela. 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ja kol'ko se sjećam da nisam izjavila tu veče da je 
Milan Lukić uviš'o u kuću, jer ga ja nisam vidila. Ko je bio vani, to isto ne znam, a da 
sam vid'la Mitra Vasiljevića, vid'la sam ga pred onim vratima, kad sam htjela pobjeći. 
I to sam ga vid'la iz profila ono malo i to poznala sam ga tačno da je Mitar Vasiljević. 
A Milan Lukić nije o veče uš'o u kuću, naveče, nego je u dan to bilo, kad je uz'o 
jednog malog da zakolje, to je istina. To je u dan bilo, nije naveče. Ja, kol'ko se 
sjećam, mislim da sam tako dala izjavu. 



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Šta je to, po vama, bilo u toku dana, to što 
sada kažete? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: To je bilo oko 13.00, 14.00, kad je Mitar Lukić 
uz'o nož da zakolje jednog dečaka. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Mitar Lukić? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Milan Lukić. Nije ga zakl'o, ali tako ga je prepad'o 
so tim. To se dobro sjećam. A nije doš'o naveče, jer nije bilo tu noć ni svjetla, samo je 
vani bilo, mi smo tako izlazili jedno po jedno. Ja mislim da sam tako izjavila. 
 
SUDIJA HANT: Samo trenutak, gospodine Domazet. Gospođo, postoji problem 
kada vas dvoje govorite istim jezikom. Prevod onoga šta vi govorite, dakle, vaših 
odgovora na engleski i francuski jezik za nas je pomalo težak, kada vi dajete odgovor 
odmah. Bilo bi dobro da pre nego počnete da odgovarate, napravite samo jednu malu 
pauzu između kraja pitanja i početka odgovora, tako da vas prevodioci mogu pratiti, 
pa bih vas ja zamolio da tako učinite. Gospodine Domazet, izvolite, nastavite. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ja vas dobro razumem, gospođo, da kažete 
da uveče Milan Lukić nije uopšte ulazio u kuću? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, ja ga nisam vidjela, a ulazio je oko jedan sat, 
dva, ne znam tačno, napred-nazad, nisam mogla gledat', kad je ko uviš'o, kad je ko 
iziš'o. Vani. Lukić je uviš'o u kuću i tražio pare i zlato, da predamo, da će nam, ako ne 
predamo, isjeći prste i uši, odrezati, tako je bilo. I mi smo predali pare i zlato i sve su 
nam odnijeli. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, ali to je bilo popodne. Međutim, vaša 
izjava se odnosi na događaj uveče, kada je cela grupa naterana da iz jedne kuće pređe 
u drugu kuću, dakle, ne radi se o ovom događaju od po podneva, već ste rekli naveče 
oko 23.30 da je u kuću došao Milan Lukić sa pet, šest maskirno uniformisanih i 
naoružanih četnika. I tu ste opisali da je među njima bio jedan dečak od 15 godina 
koji je provocirao na onaj način koji sam opisao, a koji vi sada navodite da je to, 
navodno, Lukić radio po podne. Dakle, opisivali ste događaj od uveče i sve što se tada 
dešavalo. I, sem Milana Lukića i tog mladog četnika, nijednog niste prepoznali, a 
pogotovu niste rekli da je lice koje ste viđali tog dana kao Mitra, uopšte bio te večeri. 
To je ta razlika u vašem iskazu. Da li to možete da objasnite? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Kad sam izlazila iz kuće nije bio, kad su došli da 
nas prevedu u drugu kuću, sam' je bio pred vratima jedan s brkovima, ja ga ne 
poznam, a pred onom tamo kućom, oni su, kako je narod iš'o, oni su upored naroda i 
došli su tamo do ove kuće, jer je manjina nas ostala ovamo da izlazimo iz ove kuće i 
tako kako sam tom prilikom pobjegla, prepoznala sam ga tamo da stoji sa ovim, 
Milanom i ostalima. A pred vratima ovim nisam ga ja vid'la kad sam izlazila, to ne 



 

 
 
 
 
 

mogu reći kad ga nisam vid'la. Samo sam vid'la, čovjek sa brkovima je staj'o na 
vratima s puškom, da izlazimo jedno po jedno, je l' mi nismo svi bili skupa, jedno po 
jedno je izlazilo, neko prije izlazio neko kasnije. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, to sam dobro razumeo u vašem iskazu, 
da niste videli ispred kuće, ali u vašoj izjavi MUP-u, kada ste o tome govorili, 
proizilazi da ga uopšte niste videli. Pitanje je zašto ga tada niste pominjali, ukoliko je 
zaista bio, a pamćenje vam je bilo sigurno mnogo bolje nego 2001. godine i to posle 
njegovog hapšenja? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa nisam mogla da se sjetim. Ja nisam bila svega 
možda 15-20 minuta, tu, davala izjavu, kolk'ko se sjećam, ne znam, to je bilo 1995. 
godine. Ne mereš sve da se sjetiš odma'. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li biste mogli na fotografiji koja prikazuje 
te kuće, dvorište i ostale objekte, da obeležite na kom mestu ste, kako ste danas 
objašnjavali, videli osobu koju identifikujete kao ''Mitra Vasiljevića''? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: To je davno bilo, ne znam sjetit' se. Mogu 
pogledati slike, ali, to je davno bilo. Ne znam, nisam sigurna da mogu prepoznat'. 
 
ADVOKAT DOMAZET: Vaša Visosti, mogu li da pokažem svedokinji, to je 
fotografija koja postoji kao dokaz u Tužilaštvu i oko koje su se neki svedoci, takođe, 
izjašnjavali. 
 
SUDIJA HANT: Da li bismo mi mogli da dobijemo jednu kopiju te fotografije, 
gospodjo Bauer? Koji je to broj dokaznog predmeta? 
 
ADVOKAT DOMAZET: 17-3 
 
SUDIJA HANT: Dakle, može li svedoku da se pokaže čista, neobeležena 
fotografija? 
 
TUŽILAC BAUER: Tražili ste crno-bele fotokopije. Ja ih imam nekoliko. 
 
SUDIJA HANT: Boja na je na grafoskopu danas bolja. Vidimo svi na slikama da su 
krovovi zeleni, zar ne? Nastavite, gospodine Domazet. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li prepoznajete, gospođo, sliku koja 
pokazuje kuću u kojoj ste bili i kuću u koju ste vođeni i možete li da je pokažete na 
ovom grafoskopu? Najpre kuću gde ste se nalazili te večeri? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. Ne mogu se sjetit', to je odavno bilo, ali ja 
mislim da je ova kuća bez krova, jer su ovi prešli ovamo u kuću Adema, ja mislim da 
se on zvao. 



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Poznajete li kuću gde ste se nalazili do 
momenta kada je Milan Lukić sa grupom došao i poterao vas ka ovoj kući? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ja mislim, ova gore. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Možete li olovkom da pokažete na 
grafoskopu da bi svi videli?  
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ovde. Mislim da je ovo kuća u koju su prelazili. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hoćete, molim vas, da obeležite brojem 1? 
Stavite po njoj broj "1" i zaokružite. Na kuću samo. 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: (Svedokinja označava) 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hoćete li tu kuću, ako je to ta kuća, da 
obeležite brojem "2"?  
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: (Svedikinja označava) 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li možete da obeležite mesto gde kažete 
da ste videli osobu koju identifikujete kao ''Mitra Vasiljevića''? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, ne mogu da se orijentišem. Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li možete reći koliko je ova osoba bila 
udaljena od ove kuće koju ste obleležili brojem "1", u tom trenutku kad ste ga 
zapazili? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Nisam čula pitanje, nije mi jasno. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se možete setiti koliko je ta osoba, u 
tom trenutku kad ste ga vi opazili, udaljena od kuće koju ste obeležili brojem "1", 
kuća Omeragića? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Bio je pred vratima one kuće, ne sjećam se tačno, 
nisam mjerila, otprilike, bio je blizu one kuće tam' i tako sam ga vid'la. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li možda možete da vidite tu mesto gde 
ste se vi i vaša sestra sakrili kada ste pobegli? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ja kolk'o se sjećam, izlazili smo iz kuće.. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Molim vas, stavite na grafoskop, pa 
pokažite. 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: I ovako je bila ova šupa i mi smo s ovu stranu kraj 
kuće i 'vako dol' u potok. I onda smo dalje išle, ali nismo prema gradu. 
 



 

 
 
 
 
 

SUDIJA HANT: Gospodine Domazet, svaki put kada svedoka pitate da nešto pokaže 
štapićem, ona se nagne na desnu stranu i onda se iskrivljenje lika više ne može 
postići. U tehničkoj kabini su pitali da se svedok zamoli da pokaže stvari na 
fotografiji, dok se fotografija nalazi ispred nje, pa onda to može da se stavi na 
grafoskop i pokaže štapićem. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, naravno. Gospođo, uzmite tu fotografiju 
i stavite ispred sebe. Ja vas molim da pogledate pažljivo da li vidite to mesto gde ste 
bile sakrivene vi i vaša sestra i ako možete da ga označite, označite ga brojem "3". I 
zaokružite, ali se ne pomerajte sa vašeg mesta, a to ćete dati gospodinu pored vas. 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Dobro se sjećam da smo u potok neki dol', al ne 
mogu se sjetiti, to je bilo jako davno, gdje sam se sakrila, jer mi smo prošle ovuda i 
odmah smo išle iznad grada, prema šumi. U onom strahu i treme gled'o si da izađeš 
što pre iz ovog pakla, odavde. Mi nismo se ovde krile, mi smo išle dalje odavde 
odma'. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, išli ste dalje, ali razumeo sam vas da ste 
vaša sestra i vi, bežeći, sakrile se iza neke zgrade, da ste odatle videli lica koja su bila 
ispred prve kuće i da ste onda pobegli? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, ja se ne sjećam da sam to izjavila da sam 
vidjela njih. Kad smo tu pobjegle dolje u potok, mi nismo više nikoga vidjele, ja 
kol'ko se sjećam da sam tako dala izjavu. Mi smo dalje nastavile, tu se nismo zadržale 
ni pet minuta. Prešle smo neke ograde, sjećam se, bile su, trave vel'ke, izašle smo na 
glavni put koji vodi prema Babinom Potoku i tako smo cijelu noć do Babinog Potoka, 
nismo mogle da se orijentišemo, gdje da se spustimo. Tek sutradan u 5.00 smo došle 
u Babin Potok i tu smo bile, ja dalje nisam vidjela ko je tu ost'o, šta je bilo, to nisam 
vidjela šta je i kako je. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, ali danas kažete da ste sa jednog mesta, 
pošto ste izašle iz kuće i kretali se, videli iz profila osobu koju ste identifikovali kao 
''Mitra Vasiljevića''. 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa da, kad sam izlazila i kada sam bila na ivici 
šupe, tad sam, bila sam na ivici da pređem u ovu ovamo kuću, prvu i onda sam se 
vratila kada sam čula da je osoba VG-101 kraj mene pala, ja sam sa njom i tako sam 
pobjegla. Dalje nisam vidjela šta se dešavalo. 
 
SUDIJA HANT: Dokument koji je svedok označio, da li vi želite da bude uveden u 
dokazne predmete? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Da, vaša Visosti, ja bih molio da uđe kao dokazni 
predmet, s tim da broj "1" označava kuću u koju su vođeni ljudi iz kuće koju je 



 

 
 
 
 
 

označila sa brojem "2". Drugih oznaka nemamo obzirom da svedok nije u mogućnosti 
da da neke druge detalje. 
 
SUDIJA HANT: Imate li prigovora, gospođo Bauer? 
 
TUŽILAC BAUER: Nema prigovora. 
 
SUDIJA HANT: To će da bude dokazni predmet D3. Izvolite, nastavite, gospodine 
Domazet. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, vi ste tu osobu koju ste identifikaovali 
danas kao ''Mitra Vasiljevića'', negde iz profila videli u trenutku kada ste se sa 
sestrom odvojili i pokušali da bežite? Jesam li vas dobro razumeo? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, u pravcu kad sam išla ovoj kući u kojoj je bilo 
naroda, ovi što su izgorjeli, prema toj kući, onda smo skrenule za šupu i pobjegle dol' 
u potok i dalje smo išle, dalje od tih kuća, što dalje da se tu ne zadržavamo. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dobro. Sada bih vas nešto pitao u vezi sa 
vašom izjavom da je tog popodneva, odnosno, kad ste došli u prvu kuću, osoba koju 
ste identifikovali kao ''Mitra Vasiljevića'', lično odabrao nekoliko ljudi da idu da 
sahrane neke ljude u Nezucima. 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: O tome niste govorili ni u prvoj ni u drugoj 
izjavi, dakle, ni u MUP-u ni istražitelju. Kako je došlo do toga da ste se upravo danas 
setili tog detalja? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa, došlo je tako, jer sam mislila o tome i sjećala 
se sve kako je bilo i tako sam došla do toga da je uniš'o u kuću i izveo trojicu ljudi i 
da ih je do nekol'ko vratio. Jer i oni su nam lično pričali kada su se vratili da ih je 
Mitar Vasiljević vodio i da je staj'o kraj njih dok su kopali. Bili su preblijedeli sva 
trojica i sjećam se dobro jedne osobe koja je počela plakati. Mi ga pitamo "šta je", on 
kaže "strašilo, da vam ne pričam dalje." Tako je bilo. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li to bilo odmah pošto vas je on, kako ste 
navodili, smestio u tu kuću? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, do neko'ko je bilo, tačno ne mogu da se 
sjetim, sat ili po sata, u onoj tremi i strahu.  
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je tada sa njim bio još neko od Srba? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Bili su pred vratima tamo. Nisu u kući. A 
donekol'ko je ulazio Milan. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Koliko je tih ljudi bilo koji, kažete, su bili 
ispred kuće? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Nisam ih ja brojala. Iz straha. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Jeste li ih videli? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Vid'la sam i', bilo i' je dosta. Jedne prilike kada 
sam izlazila do hodnika, vidim baš kad je Milan Lukić uz'o oružje da zakolje ovog 
jednog Almira, ja sam i' vidila da ih dosta hoda ispred vrata. I tad sam vidila baš, imio 
oko 16 godina, ovo što sam izjavila. Onda sam pretežno bivala u kujni ovamo i sobi. 
Nisam izlazila. To, naveče, dok nisu došli da nas prevedu iz te kuće u drugu. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ja sam vas pitao, gospođo, u trenutku kada je 
ta osoba, ''Mitar Vasiljević'', ušao u kuću i odabrao nekoliko muškaraca da odu da 
sahrane neke ljude, pitao sam vas da li je još bilo ljudi, vi ste rekli "da, ispred kuće" i 
da ste ih videli. Da li je ovo što ste ih videli, šta ste sada objasnili, opis toga, tih ljudi 
koji su bili? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa nisu ulazili tad u kuću, samo je Mitar 
Vasilijević ulazio, nisu oni ulazili. Pred vratima su bili. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, ali vi spominjete i Milana Lukića i 
nekog mladog. Da li su i oni bili tada? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pred vratima su bili, nisu bili unutra, tad. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada kažete, gospođo, da ih je ''bilo više'', 
odnosno, dosta, a da ne možete da kažete tačno koliko, da li taj broj može da bude 
dvojica-trojica, ili pet-šest, odnosno, šta je po vama više, da li više odgovara da se 
radi o pet-šest osoba i više ili da se radi o par osoba? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Bilo i' je oko 10, nije pet-šest. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A kada se ta osoba koju ste identifikovali 
kao ''Mitar Vasiljević'' vratila i vratila ove ljude nazad, da li je došla sama ili je došla 
u pratnji tih istih ljudi o kojima ste govorili? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Nije mi jasno pitanje, izvinjavam se. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Rekli ste da je posle nekih sat vremena i 
više, da su se te osobe koje su odvedene da zakopaju mrtve, da su vraćene i da ih je 
vratio osoba koju ste identifikovali kao ''Mitar Vasiljević''. Da li se tada sam vratio ili 
se vratila ta grupa o kojoj ste govorili? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Vratio i' je lično Mitar Vasiljević i još sa njima su 
bili, ovi su nam tako pričali i onda su oni došli u kuću i sjeli. Mitar i' je vratio, 
pokopali ljude i vratili se. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, ali da li ih je dopratila ista ova grupa 
ljudi koja je bila u vreme kada su ih odveli? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ja to ne znam, ko i' je dopratio, a znam samo da su 
spomenuli da ih je Mitar Vasiljević vozio i da i' je još bilo, da su sve stajali kraj njih 
dok nisu pokopali mrtve. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada kažete da su rekli, gospođo, ''da ih je 
Mitar Vasiljević vozio'', da li su vam to rekli da ih je ta osoba vozila kolima, na to 
mesto gde su išli da zakopaju? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, autom su i' vozili. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Jesu li vam rekli da ih je on lično vozio? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, jer to je starija generacija ljudi bila, dobro ga 
poznavala i tako. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da ih je Mitar Vasiljević vozio, koga su oni 
dobro poznavali. Je l' tako mogu da vas razumem? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, koji su poznavali Mitra Vasiljevića i još je 
bilo neki' sa njima, isto su znali i', ali bili su u strahu, poč'o je jedan čovjek plakati, 
tako. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li su vam, možda, pričali o kom se 
automobili radi, ili nešto o tome? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate da je tog dana, dok ste još bili 
ispred hotela, novog hotela u Višegradu, da su srpski policajci koji su tamo bili, 
odvajali neke ljude, takođe da vode da pokopaju neke mrtve? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ja se izvinjavam, pred hotelom? 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, da, dok ste bili pred novim hotelom u 
Višegradu, pre nego što ste u Mahalu krenuli. 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Samo se sjećam da je jednog čovjeka, bio je pas 
jedan i oni su onda upitali "čiji je ovo pas", onda se on javio i onda su ga oni natjerali 
da ode na most i da baci psa preko mosta. Toga se sjećam, a ne sjećam se da su i' 
odvajali i da su ih negdje vodili. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, ne sećate se dok ste bili ispred novog 
hotela, da su bilo koga tada odvajali da ide da zakopaju mrtve? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, ne. To je bilo u Mahali, gore, kad smo došli u 
kuću. A dol' nije bilo, pred hotelom. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste sigurni da se te osobe, možda, nisu 
vratile gore, a da su otišli iz novog hotela u Nezuce da zakopaju mrtve? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Vratili su se lično u kuću i sjedili, ovi što su išli u 
Nezuke da kopaju mrtve. Vratili su se lično, ja sam ih vid'la kad su došli u kuću i 
sjeli. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, ali moje pitanje je da li ste sigurni da su 
iz te kuće otišli, a ne ispred novog hotela u Višegradu? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, sigurna sam iz te kuće da su otišli. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste krenuli prema toj Mahali, ko vas je 
pratio, ukoliko vas je neko pratio do tamo? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Mitar Vasiljević i ovi što su bili s njim, došli su do 
pred vrata. I u dvije kuće su nas smjestili. U jednoj kući Jusuf Memići i Delija 
familija. Ajnija, ne znam kako joj se muž zvao. Mi smo bili u dvije kuće, a u ovoj 
trećoj, mislim, Adem da se zvao vlasnik, što su prelazili naveče u tu kuću. Tu smo 
bili, a većina je bila u kući Jusufa Memića.  
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, ali moje pitanje je: Mitar Vasiljević i još 
neke osobe su vas pratili od hotela do tih kuća, je li tako? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, koliko se sjećam, bila su dvojica nji', nisu 
više. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Jesu li oni išli za vama, ispred vas ili negde 
pored? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pored nas, iza nas, ispred nas, tako. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Samo bih vas, gospođo, podsetio i pročitao 
deo vaše izjave koju ste dali istražitelju Tužilaštva, kada ste opisivali ovaj događaj. 
Rekli ste da, u trenutku kad ste stigli i poslednji autobusi su iz Višegrada bili otišli. 
Da su na trgu "bili policajci Srbi koji su razgovarali o tome šta da rade sa nama. Neki 
su predložili da nas pošalju u hotel 'Bikavac', drugi predlagali da odemo u naselje 
Mahala, u kome je bilo mnogo praznih muslimanskih kuća. Razgovor se završio 
odlukom da pješke odemo do naselja Mahala i u Pionirsku ulicu. Niko nas nije uputio 
kuda da idemo, niti nas je odveo do naselja. Međutim, svi smo znali gdje je ta ulica, 
požurili smo, jer je padala kiša i bili smo posve mokri i htjeli smo se presvući. Ušli 
smo u jednu praznu kuću u ulici, čula sam da neko od nas pominje ime vlasnika kuće, 
ali, na žalost, ne sjećam se imena". Je li se sećate da je ovo vaša izjava koju ste dali 
početkom ove godine istražitelju Tužilaštva? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se ona razlikuje od vaše današnje 
izjave? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa, razlikuje, ali nisam se mogla da sjetim, rekla 
sam to malopre da sam se sjetila kako je bilo i da nismo došli sami pred kuću u 
Mahalu, pred kuću Jusufa Memića, nego se sjećam kad su rekli "haj'te gore u koju 
god hoćete kuću, sve su prazne, do ujutru, već su autobusi otišli'', jer smo mi trebali u 
12.00 da stignemo, da idemo za Kladanj, a pošli smo od kuće u 6.00. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da. Je l' prepoznajete ovo kao vašu izjavu 
datu istražitelju? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Nije mi jasno pitanje. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ovo šta sam pročitao iz vaše izjave 
istražitelju, prihvatate da ste to rekli istražitelju Tužilaštva? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ja sam rekla da su nas dopratili do Mahale. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da ste to rekli, to bi, verovatno, bilo 
zapisano, jer ste ovu izjavu, izjava vam je pročitana i nju ste potpisali, međutim i 
doslovce stoji da vas niko nije uputio, niti vas je vodio i da ste sami išli i ušli u prvu 
praznu kuću koju ste videli u ulici. 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, ali rekla sam da nisam mogla odma' da se 
sjetim svega, kako i dok ne razmišljaš o tome da se prisjećaš. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ovaj vaš odgovor mogu da shvatim 
tako da se toga niste setili ove godine kada ste davali izjavu istražitelju, a da ste se 
setili danas kada svedočite? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: U toj izjavi istražitelju, posle opisa kako ste 
se smestili u te dve kuće, ko je sve gde bio, tada ste ovako rekli … (izbrisano po 
nalogu Pretresnog veća) … Da li je ovo tačno ili je tačno da je taj Mitar Vasiljević, 
kako ga vi objašnjavate, s vama došao i uputio vas u koju kuću da uđete? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa uputio nas je u kuću u koju ćemo da uđemo i 
smjestiti se i prvo je izveo tu trojicu ljudi, a možda do jedno sat, pola sata, ne znam 
tačno, čula sam od jedne osobe, ženska je osoba bila, kad kaže ''zove Mitar Vasiljević 
da se izađe'', jedno da mu da ceduljicu, radi sigurnosti, ako bi ko doš'o, samo da 
pokažemo tu ceduljicu il' da se javi njemu. Ja tu ceduljicu nisam vid'la. Da li je izaš'o 
Osman ili neki drugi, Meho, tačno se ne sjećam koji su izašli, uglavnom je jedan 
izaš'o i to je primio od Mitra. I ako bi ko doš'o da nas matletira, tam' da se javi njemu 
i onda nema problema. Tako se sjećam da je bilo. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: To su vam, dakle, pričali drugi ljudi koji su 
bili sa vama? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da je Mitar nekom od vas dao takvu 
ceduljicu, vi to lično niste videli? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Jedan momenat. Rekli ste danas ''nekog 
ošamario''. Možete li malo bolje da objasnite o čemu se tu radi? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa, pred hotelom je ošamario jednu istu osobu, 
nešto je rekla, a i nije bila dobro, ni, ono, normalna, ne znam, ne sjećam se šta je 
rekla, on je priletio i ošamario je, a mati joj je rekla "nemoj, bolan, ona ne zna". Kaže 
"šta ne zna, kako ne zna, kako znate …" Ne znam, nešto je isto izgovorio, nisam 
razumjela u onom strahu, nisam toliko, ali to sam čula, tako je bilo. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, to je bilo ispred hotela? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: I to je uradila osoba koju ste označili kao 
''Mitar Vasiljević''? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ta osoba tada kad ste je prvi put videli, sem 
onoga šta ste nam opisali, od odeće, da li ste nešto drugo karakteristično primetili na 
njoj?  
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. Isto je im'o šešir i mantil i, ono, uniformisan, 
šareno odjelo. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je nosio brkove ili bradu? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste čuli, u to vreme, još za nekog Mitra 
u Višegradu? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, ne sjećam se. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ne sećate se da su možda druga lica pričala 
da postoji neki ''Mitar''? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ovaj događaj koji ste malopre opisali, 
šamaranje nekog deteta ispred hotela, niste nikada ranije opisali, ni u izjavi 
istražitelju, ni u MUP-u. Je li tako? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, ali ja nisam rekla ''djeteta'', ženska osoba je 
bila, imala je oko 35 godina, tako. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: U redu, ja sam možda pogrešno shvatio, vi 
ste rekli, valjda, da je zaostala, ali taj događaj niste pominjali u izjavi istražitelju, ni u 
izjavi MUP-u. Je li to tako? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Možete li da objasnite razlog kako to da se 
niste toga setili? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ja, mislim, sjećala sam se, ali ja mislim da nismo 
imali vremena da se to ispriča, jedno sat, dva, tri, nisam mogla, jer se uvijek nakratko 
pričalo. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Tamo gde ste živeli proteklih godina, ove i 
prošle godine, jeste li imale prilike da na televiziji vidite da je Mitar Vasiljević 
uhapšen i da se nalazi u Hagu (The Hague)? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, nisam ga vid'la na televiziji, ali sam čula da je, 
a nisam imala prilike. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li, inače, gledate televiziju? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li na televiziji BiH postoji emisija koja 
ide svake nedelje, koja se zove "Haška hronika"? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, ali ja to nemam vremena da gledam, ja sam 
uvijek vani, radi se. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, tvrdite da nikada niste videli tu 
emisiju, ni njega na TV ekranu? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, ne sjećam se da sam vid'la. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li su o tome izlazili članci u BiH? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, ne znam, ne sjećam se, ne kupujem i ne čitam. 
Jer, ja sam, ipak, na selu, ne radim u firmi, da idem svaki dan da mogu kupiti novine. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Možete mi reći kada ste i kako saznali da je 
on uhapšen? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa saznala sam, tačno ne znam kako, ali, eto, čula 
sam, tako. I saznala sam kad su ovi dolazili iz Haškog tribunala, da dam izjavu. Ja 
sam davala izjavu i otad sam znala dobro da je u'vaćen. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, ali tu izjavu ste dali januara ove godine, 
a on je dosta, dosta pre toga uhapšen, oko godinu dana pre toga, je li se i toga sećate? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, ne sjećam. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A da li se sećate ovoga šta sam malopre 
pročitao, da ste u izjavi istražitelju Tužilaštva rekli da su, ispred hotela, srpski 
policajci, a ne osoba koju ste identifikovali kao ''Mitar Vasiljević'', govorili da li da 
idete u Bikavac ili Mahalu? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, bila je srpska policija, kol'ko se sjećam, 
izjavila sam, a bio je i Mitar Vasiljević i njegova, ova, grupa koju je on vodio, Mitar 
Vasiljević, a jes' bila je i srpska policija, a nisam nikoga poznavala, mislim znala sam 
i', onako, iz viđenja, a da sam znala ime i prezime, nisam znala. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kad kažete da niste znali njihova imena i 
prezimena, na koga mislite, na te srpske policajce? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa, da, srpske policajce. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ali moje pitanje je bilo da li je tačno ovo šta 
stoji u izjavi, da su oni o tome sa vama, sa grupom, razgovarali da idete na Bikavac ili 
u Mahalu, a ne osoba koju danas identifikujete kao ''Mitra Vasiljevića''. Njega tada 
niste tu pominjali. 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da i oni su i Mitar Vasiljević. Oni su između sebe 
to razgovarali, gdje će da nas smjeste. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li to bilo pre ili posle toga, posle onog što 
kažete da je Mitar govorio tom prilikom, dakle, jesu li oni pre toga govorili o tome ili 
posle, ili je to bilo istovremeno? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Govorili su čim smo mi došli pred taj hotel, 
odmah su govorili o tome, kako su otišli autobusi, da nemamo gdje sad, samo da 
negdje prenoćimo i ujutro moramo ić', prvi smo na redu. O tome je bilo priče. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: To ste i tada rekli, ali ste rekli da ste sami 
olučili da idete u Mahalu i da ste sami krenuli prema Mahali? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, rekla sam, nisam mogla da se sjetim, ali sjetila 
sam se, tako. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li možete, gospođo, da pogledate ovu 
izjavu iz januara 1995. godine, datu Centru službe bezbednosti u Visokom? Da li se 
radi o izjavu koju ste vi dali i da li se radi o vašem potpisu na tim izjavama? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, mogu, pogledaću. 
 
ADVOKAT DOMAZET: Vaša Visosti, mogu li da pokažem svedokinji tu izjavu? 
 
SUDIJA HANT: Imamo li je? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Mislim da imate, da. 
 
SUDIJA HANT: Ja nemam, mislim da će Tužilaštvo da mi je da. 
 
TUŽILAC BAUER: Samo trenutak, proverićamo englesku i BHS kopiju. 
 
SUDIJA HANT: Ima li ona broj? 
 
TUŽILAC BAUER: Broj? 
 
SUDIJA HANT: Da, broj. 
 
TUŽILAC BAUER: Ne, nema. 
 
SUDIJA HANT: Onda je mi nemamo. Možete li, na neki način, da identifikujete taj 
dokument, datumom ili nečim sličnim? 
 
SVEDOK VG-78: Datum jeste moj. Potpis, ime i prezime, moje. 
 
SUDIJA HANT: Gospodjo Bauer, imate li datum za ovo? 
 
TUŽILAC BAUER: Da, 24. januar, 1995. godine. 
 
SUDIJA HANT: Hvala vam. 
 
ADVOKAT DOMAZET: Vaša Visosti, ja bih predložio da svedokinja pročita tu 
izjavu, možda bi dobro bilo, obzirom da nam predstoji pauza, pa da posle pauze nam 
kaže da li je to izjava koju je potpisala i dala. 
 
SUDIJA HANT: Ona je već rekla da je na izjavi njen potpis. Ako vi želite to da 
proverite, u redu, ali imate li još nešto šta bi trebalo da se obavi do pauze? 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET: Pa, vaša Visosti, ukoliko bi ona u toku pauze pogledala, ja 
bih voleo da ona tu izjavu pročita i da nam kaže da li, eventualno, nije tačno i zbog 
čega, ukoliko stoji to u izjavi. 
 
SUDIJA HANT: Pa, gospodine Domazet, ako mogu da kažem, to nije 
najzadovoljavajući način unakrsnog ispitivanja, Ako vi želite nju da odvedete na neki 
konkretan deo te izjave, onda to, svakako, treba da uradite. Sada prekidamo, 11.00 je, 
pa ćemo da napravimo pauzu i daćemo joj priliku da to pročita, ali mislim da to neće 
puno da nam pomogne, osim ako vi njenu pažnju ne usmerite na neki konkretan deo 
za koji ste ustanovili da je tačan ili ne. Dakle, napravićemo pauzu i nastavljamo i 
11.30. 
 
 

(pauza) 
 
 
SUDIJA HANT: Gospodine Domazet, izvolite. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste imali priliku da pročitate izjavu za 
vreme pauze? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je to vaša izjava koju ste dali i potpisali 
24. januara 1995. godine? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste primetili deo gde govorite o tome 
kako ste prvi put videli ispred zgrade Crvenog Krsta, osobu po imenu ''Mitar'', čije 
prezime ste rekli da ne znate, koji je bio obučen u civilno odelo, sa šajkačom na glavi 
i da je bio nenaoružan. 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, to se tvrdi u ovoj mojoj izjavi. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Možete li nam reći, možete li reći Sudu 
razliku između šajkače, srpskog tradicionalnog šešira i običnog šešira? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Običan ima veliki obod oko glave, dok je šajkača, 
koliko se ja sjećam, više uz glavu i ima nešto na čelu, neki znak. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li bi bilo ispravno da kažem da šajkača 
uopšte nema obod, dakle, nije kao šešir koji ima obod, a da šešir koji ste vi opisali 
ima veoma veliki obod? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, imao je veoma veliki šešir sa obodom. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Šajkača je tipična kapa, tipični šešir koji 
nose Srbi, a ne Muslimani, je li tako? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A šajkača nema obod uopšte? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, tako je. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste mogli da primetite da u vašoj izjavi, 
pored dela gde opisujete Mitra kako nosi civilno odelo i šajkaču, bez oružja, takođe 
pominjete da je on izvesnom Mehu iz Sase dao potvrdu? To znači da, pored ova dva 
događaja, vi njega niste više pomenuli u detaljnoj izjavi, uključujući i događaj koji se 
desio u Pionirskoj ulici te noći, je li tako? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, pomenula sam Meha. On je nastavio put sa 
nama. Pridružio nam se u njegovom selu. Takođe je bio u kući, ali ga ja, nisam rekla 
njegovo ime u ovoj listi, jer nisam znala njegovo prezime tada. Ali mislim da je 
njegovo prezime ''Jašarević''. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, ali ja sam ovo pomenuo zbog toga što se 
u vašoj izjavi, osoba pod imenom Mitar spominje samo u te dve prilike. Dakle, kada 
ste ga videli onako obučenog sa šajkačom, kao što ste pomenuli i da je izvesni Meho 
iz Sasa bila osoba kojem je, navodno, dao neku potvrdu, dakle, nigde ga više niste 
pomenuli u izjavi, je li tako? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A u istoj toj izjavi ste opisali događaj koji se, 
po izjavi, desio negde oko 11.30 noću, kada ste sa sestrom pobegli, je li tako? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Rekli ste već danas da je vaša sestra bila sve 
vreme sa vama, od početka puta do kraja, je li tako? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste se ikada odvajali za sve to vreme? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Po onom šta se sećate, ona je uvek bila sa 
vama? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: U ovoj kući gdje sam i ja bila. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: I išla sa vama do te kuće i sa vama izašla 
kada ste pobegli? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, ako vas dobro razumem, vaša sestra 
je isto ono mogla da vidi i da čuje što ste i vi videli i čuli? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa, ja mislim možda je ona nešto drugo vid'la, 
nešto što ja nisam u nekim momentima, ali ja mislim da smo ovo isto od kuće do 
hotela i od hotela do Mahalu, kad smo izlazile i tako dalje. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je i vaša sestra davala izjavu MUP-u 
BiH, pre nego istražiteljima Tužilaštva? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, jer ja sam tu živ'la u Visokom, a ona nije tad, 
kad sam ja. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: I nije vam pričala da je na nekom drugom 
mestu davala izjavu u vezi sa ovim događajima? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, jes' davala izjavu, ali davala je običnim 
nastavnicima koji su se bavili s tim, iz Zenice, isto je tako jedan ispitiv'o,a ja nisam 
tad davala izjavu. Al' ne sjećam se kome i šta. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li to neko ko je pisao knjigu o tome ili 
nešto tako ili je to bio islednik MUP-a? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, ja mislim da nije bio islednik MUP-a, nego 
čovjek običan, ne znam, ne mogu se sjetit'. To je davno bilo. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste danas govorili o tome da je imao 
šešir i to dosta veliki šešir, za razliku od ove šajkače, da li se možete setiti koje je boje 
bio taj šešir? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. Da, mogu, mislim da pitate za kapu, pa, siva, 
neka, jednobojna. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Opisali ste dosta detaljno šta je imao na sebi, 
niste nam rekli da li ste zapazili šta je imao na nogama? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ne sećate se kako je bio obuven, da li je bio 
bos ili je imao nešto na nogama? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne sjećam se. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste, pre trenutka kada ste odlučili da sa 
sestrom pobegnete iz kolone, videli dobro u kuću u koju su vođeni ljudi? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, malo samo. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: U izjavi koju ste dali januara ove godine 
istražitelju Tužilaštva, stoji da ste videli oružane muškarce ispred i sa strane te kuće i 
da na toj kući, to stoji, nije bilo ulaznih vrata. 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da, nije bilo, to su mi oni pričali da nije bilo vrata, 
da je samo neka bila kao zavjesa. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, to ste rekli istražitelju, ali na osnovu 
priča preživelih ljudi, a ne ličnim vašim opažanjem, dakle, vi to niste videli? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne, nisam tam' prilazila blizu, nit' sam ulazila, 
nisam vid'la. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste govorili o događaju, o pljačkanju i 
uzimanju stvari od vas u kojoj je učestvovao Milan Lukić, pred Sudom ste rekli da je 
to bio dan, čak vrlo malo vremena od odlaska Mitra Vasiljevića, ako se ne varam? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: U izjavi istražitelju ste rekli da je bio mrak, 
da je u kući bio mrak i da je spoljno svetlo, ulično, samo radilo. Šta je tačno od 
ovoga, možete li se sada setiti? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Tačno je bilo da je bio dan, možda oko 14.00, 
15.00, ne znam tačno kad je Milan Lukić, možda i 16.00, doš'o u kuću i pokupio nam 
pare i zlato. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, u tom vremenu, obzirom da se radi o 
junu mesecu, nikako nije mogao da bude ni prvi mrak, već je bio apsolutno dan? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. Uglavnom se videlo vani. Nije bio mrak. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A da li se sećate da ste ovako izjavili 
istražitelju, da je bio mrak i da su bila ulična svetla? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ja kol'ko se sjećam da jesam, da je bio dan kad je 
došao Milan Lukić u kuću da nam uzme novac i zlato. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Pročitaću vam samo taj kratak deo izjave, a 
vi ćete reći dal' ste to rekli i da li se toga sećate: "Uveče, kada se smračilo, u kući se 
pojavio Milan Lukić, bili smo u mraku, jer u kući nije bilo struje, a mislim da je 
ulično svijetlo već bilo upaljeno. Ispred kuće su bili pripadnici njegove grupe, došli 
su sa dva auta. Nisam vid'la auta, ali su mi to rekli. Mi smo se okupili u prizemlju 
kuće." 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Pa, možda se tad nisam dovoljno sjećala, ali ja, 
kol'ko se sjećam da je bio dan, napolju se još vidilo, a naveče smo izlazili kad je bio 
mrak u kući, nije bilo tu svjetla, ne znam što nije bilo, nisam ni provjeravala, a vani 
jest' bilo osvjetljanje. 



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala, ja nemam drugih pitanja, vaša 
Visosti, osim što bih molio da, u pokušaju sa tužiocem, usaglasimo nekoliko stvari 
koje ne stoje u izjavi istražitelju ili su drugojačije navedene, da ne bismo tu izjavu 
uvodili kao dokaz, ukoliko bude moguće. 
 
SUDIJA HANT: Vi ste to u velikoj meri pokazali, zar ne? Da li ima nešto sa čime se 
svedok ne slaže? Jedina mesta u kojima ima nekih razlika u izjavi, koliko se ja sećam, 
može za to da se pročita i transkript, znači, svedok se složio sa nekim konkretnim 
pitanjima, dakle, ona se složila sa time da je ona neke konkretne stvari unela u svoju 
prethodnu izjavu, da je to rekla.  
 
ADVOKAT DOMAZET: Vaša Visosti, jedno je njen iskaz dat MUP-u 1995. godine 
u kome smo raščistili, ali izjava data istražitelju Tužilaštva sadrži razlike u pogledu 
nekih, po meni, vrlo bitnih stvari. U izjavi istražitelju, iz te izjave proizlazi da uopšte 
nije videla osobu koju je navela, ''Mitar'', ispred hotela. Dakle, u izjavi istražitelju 
govori samo o srpskim policajcima koji su govorili o tome gde da se ide i da su posle 
toga … 
 
SUDIJA HANT: Gospodine Domazet, nemojte sve to da ponavljate, mi smo to čuli 
bar dva puta u toku unakrsnog ispitivanja. Mi znamo šta vi želite da pokažete. Ja 
samo kažem da se svedokinja složila da ona te stvari nije rekla u svojoj izjavi, a one 
stvari za koje je rekla da nije dala u izjavi, to je opis šešira koji je taj čovek nosio. 
Dakle, zar uopšte postoji potreba da se ponovo ide kroz to, s obzirom da je svedokinja 
već rekla da je došlo do tih nekih razlika. Ja vam govorim da je to procedura, da je to 
moguće uraditi u slučaju da se svedok ne usaglasi sa tim, ali pošto se ona usaglasila ... 
 
ADVOKAT DOMAZET: Slažem se, vaša Visosti, ukoliko se usaglasila sa time, ali 
čini mi se da se nije saglasila sa time da ovo ne stoji u izjavi istražitelju. Ukoliko je to 
tačno, zaista ne bi imalo potrebe da se to ponavlja. 
 
SUDIJA HANT: U tom slučaju, mogao bih da vam, onda, predložim da sačekate da 
pogledate transkript, pa onda da vidite sa Tužilaštvom šta treba da se uradi, ali ja 
pokušavam da sprečim da se ovo stalno ponavlja u svakom predmetu. Dakle, ako se 
svedok složi sa tako nečim, onda je potpuno beskorisno tražiti saglasnost od 
Tužilaštva. Jedino, znači, ako se svedok ne saglasi, u tom slučaju se saglasnost sa 
Tužilaštvom može tražiti kasnije. Želim da privučem vašu pažnju na sledeće: ukoliko 
vi želite da ispitujete unakrsno svedoka izjavama, mislim da vi to često radite, onda bi 
bilo dobro kada bi se i prevodiocima dale kopije tih izjava, kako bi oni mogli da nas 
prate i kako bismo svi bili sigurni da se koriste tačno isti izrazi koji su navedeni u 
datim izjavama. Dakle, u svakom slučaju, Tužilaštvo to radi. Dakle, zamolio bih vas 



 

 
 
 
 
 

da se uverite da su prevodioci dobili date izjave, pre nogo što krenete sa unakrsnim 
ispitivanjem. Da li ste vi završili sa svojim unakrsnim isptivanjem, gospodine? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Da, vaša Visosti. 
 
SUDIJA HANT: Hvala. Gospođo Bauer, da li ste vi dali dokumenta prevodiocima? 
 
TUŽILAC BAUER: Koliko ja shvatam, ja mislim da je engleska verzija data 
Tužilaštvu, a ne i izjave date MUP-u. 
 
SUDIJA HANT: Hoćete li dodatno da ispitujete? 
 
 
DODATNO ISPITIVANJE: TUŽILAC BAUER 
 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Da, samo nekoliko pitanja. Gospođ, da li se od vas 
ikada tražilo da date takve pojedinosti o ovim stvarima, kao što je to danas od vas 
traženo, prilikom ovog ispitivanja? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Ono šta ste vi danas rekli pred Sudom, da li je to 
ono čega se vi sećate na najbolji mogući način, znači, vaše najbolje sećanje od 14. 
juna 1992. godine? 
SVEDOK VG-78 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC BAUER – PITANJE: Hvala vam, nemam daljih pitanja. 
 
SUDIJA HANT: Hvala vam mnogo, gospođo, što ste došli da svedočite. Hvala vam 
na svedočenju, sada možete da idete. 
 
SVEDOK VG-78: Hvala vama. 
 
SUDIJA HANT: Izvolite, gospodine Grum (Groome).  
 
TUŽILAC GRUM: Tužilaštvo želi da pozove svog sledećeg svedoka, VG-38. 
 
SUDIJA HANT: Gospodine, molim vas da pročitate svečanu izjavu sa dokumenta 
koji vam je poslužitelj sada dao. 
 
SVEDOK VG-38: Svečano izjavljujem da ću govoriti istinu, cijelu istinu i ništa sem 
istine. 



 

 
 
 
 
 

 
SUDIJA HANT: Hvala vam, gospodine, izvolite, sedite. Gospodine Grum, izvolite. 
 
 
GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC GRUM 
 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dobro jutro, svedoče 38. Pre nego što krenemo sa 
ispitivanjem, hteo bih da vam kažem da ćemo ovde ostati nešto duže, pa ako biste 
želeli da skinete jaknu, to možete odmah da uradite. Zamolio bih da se svedoku 
pokaže papir sa pseudonimom, što je dokument broj 88. 
 
SUDIJA HANT: To će da bude dokazni predmet P88, pod pečatom. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gospodine 38, zamolio bih vas da pogledate 
dokument P88 koji je pred vama i da nam kažete da li je na vrhu tog papira vaše ime? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li u drugom redu stoji datum vašeg rođenja? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Svrha ovoga je kako bismo očuvali vaš identitet i 
mi ćemo sve vreme da vam se obraćamo sa "VG-38". Dakle, isto treba da govorite i 
kada govorite o tim osobama koje se nalaze na tom papiru, a pored čijih imena stoje 
brojevi, to jest pseudonimi. Želeo bih da počnem tako što ću da vas zamolim da nam 
kažete nešto o sebi. Prvo pitanje je da li ste završili osnovnu školu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde ste išli u osnovnu školu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: U Višegradu. Škola se zvala "Vuk Karadžić". 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: U kojoj ulici se nalazila ta škola? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Naselje Mahala.     
            
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se ta škola nalazi preko puta mesta gde su se 
desili događaji o kojima ćete vi danas da govorite? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Nakon što ste završili osnovnu školu, da li ste otišli 
u srednju tehničku školu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste, ali u Sarajevu. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Za koje ste zanimanje završili školu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bravar. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koje ste nacionalnosti? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Musliman. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zamolio bih da se sada vratimo na 1992. godinu. 
Koliko ste vi imali godina u to vreme? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: 13 i po. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: U kom selu ste rasli?     
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: U Koritniku. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Želeo bih sad da se setite konkretno dana 15. aprila 
1992. goidne. Da li se nešto desilo u Koritniku tog konkretnog dana? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A šta se to desilo? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Napali su nas lokalni Srbi, to jest domaći Srbi, 
komšije. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Odakle je došao taj napad? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Iz susednog sela, Koritnik isto, blizu smo živili. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je iko od seljana Koritnika bio povređen 
prilikom tog napada? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi videli da su meci pogodili neke kuće u 
selu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste videli da li su neki prozori kuća bili 
pogođeni mecima? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se nekad u toku tog dana desilo da su seljani 
iz Koritnika otišli iz sela? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko, otprilike, seljana je otišlo iz Koritnika tog 
dana? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Negde oko 56. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A gde su ti seljani otišli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Otišli smo u selo Brštanica. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A gde se nalazi Brštanica u odnosu na Koritnik? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Samo nas Drina dijeli. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je Brštanica muslimansko selo? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kako su ti seljani iz Koritnika stigli u Brštanicu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, išli smo sami do Drine, onda smo ćamcima 
prešli Drinu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada ste stigli u Brštanicu, šta ste videli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Tamo nas je doček'o Užički korpus s kamionima. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A šta se desilo u Brštanici? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Morali smo nasilno napustiti selo, to jest okolna 
sela koja su se nalazila oko Brštanice i Višegrada, i onda su nas prebacili prema 
stadionu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kako su vas odvezli na stadion? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa neki su išli pješke, neki kamionom. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kako ste vi lično išli do stadiona? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Išao sam kamionom. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada ste stigli na stadion, da li je tamo već bilo 
drugih ljudi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li Sudu da kažete koliko je ljudi, otprilike, 
bilo tada stadionu tada? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, bilo je oko 6.000.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li vi možete da kažete koje su nacionalnosti bili 
ti ljudi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pretežno Muslimani. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta se desilo na stadionu? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Tu su se odvodili ljudi koji su bili vojno sposobni. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta se sa njima desilo? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Za njima se ne zna nikad ništa. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta se još desilo na stadionu tog dana? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Tražili su nam oružje. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kako su tražili oružje? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, pretresali su nas. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su i vas pretresli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su pretresali i žene? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su pretresali i decu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Sve. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je ljudima tada išta bilo rečeno? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li vam je u jednom momentu bilo dozvoljeno da 
odete sa stadiona? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Nekom jeste, a nekom nije, zato što se nismo 
smjeli vratit'. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Niste se usudili vratiti, gde? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: U selo Koritnik. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Pa onda, gde ste otišli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ostali smo na stadionu, u hotelu "Drina". 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde je hotel "Drina" u odnosu na stadion? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Nalazi se oko sredine stadiona. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Od tada, pa nadalje, da li ste vi ikada više pohađali 
školu u Višegradu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko dugo ste bili u hotelu "Drina? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: 15 dana. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Nemojte da spominjate imena ljudi, ali recite nam s 
kim ste tamo bili? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: VG-13, VG-18 i VG-084. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: I je li bilo i drugih ljudi iz Koritnika u hotelu u to 
vreme? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jesu li vas, u jednom momentu, pripadnici Užičkog 
korpusa pustili da idete da potražite hranu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li biste sudijama kazali kako su vam oni to 
dozvolili da odete po hranu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Kada smo išli do prodavnica, snimali su 
kamerama, a kada kamera nije snimala, onda su psovali "jebem vam mater!".  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko puta vam je, otprilike, bilo dozvoljeno da na 
taj način odete po hranu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Samo jedanput. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A gde su bile te prodavnice odakle ste mogli da 
uzmete hranu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Blizu autobuske stanice u Višegradu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Nakon što ste proveli 15 dana u hotelu "Drina", gde 
ste otišli kada ste napustili hotel? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Otišli smo u selo Koritnik. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažte šta ste videli kada ste se 
tamo vratili? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pošto nisu svi mogli ići, bilo je starijih žena koje 
su ostale u Koritniku. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A možete li da nam kažete da li je vaša kuća bila 
oštećena ili opljačkana dok vas nije bilo u selu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Znači, nije bila ni oštećena ni opljačkana, je li 
tako? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li, nakon povratka, jednom razgovarali sa 
meštanima Srbima u vezi sa tim da li bi trebalo da ostanete u Koritniku ili ne? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete kakav je bio sadržaj tih 
razgovora? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Sa njima smo razgovarali¸ nakon povratka, 
navodno da ne smijemo tu bit', napašće neka strana vojska, da oni ne znaju koja je to 
vojska. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jesu li se takva upozorenja nastavila i u toku 
meseca maja? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A početkom juna? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Sada bih vam skrenuo pažnju na dan 13. jun. 
Sećate li se tog dana? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Sećate li se da je neko iz nekog drugog sela došao 
da bi razgovarao sa meštanima vašeg sela? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kako se zvao taj čovek? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne znam tačno, ali znam nadimak. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite nam, molim vas, taj nadimak. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ćiro. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li znali odakle je ta osoba? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Iz kog je mesta bila ta osoba? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Loznica. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite nam, molim vas, koliko je Loznica udaljena 
od Koritnika? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Možda jedno 15 kilometara. 



 

 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite nam, molim vas, šta se dogodilo kada je ta 
osoba, za koju kažete da se zove ''Ćiro'', došla u Koritnik? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da moramo napustiti selo zato što su nam oni 
obećali autobuse koji će nas prebaciti do slobodne teritorije, to jest, do Zenice. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zamolio bih vas da nam kažete tačne reči kojima se 
poslužio taj Ćiro, kada vam je to rekao, da tačno citirate. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Morate da napustite selo, zato što će napasti 
vojska, nekakva strana, oni ne znaju koja. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete kako je ta osoba bila 
obučena? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Imao je šarenu uniformu na sebi. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A je li to bila maskirna uniforma? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A koja je bila boja koja se najviše videla na toj 
uniformi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Zelena. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A da li je taj Ćiro bio naoružan? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li bi se moglo reći da su u Koritniku živele i 
srpske i muslimanske porodice? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi videli kako gospodin Ćiro upućuje takva 
upozorenja bilo kojoj od srpskih porodica? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Znači, samo Muslimanima? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete u koje doba dana se to 
dogodilo? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Oko 12.00, 13.00, tako nešto. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: To je, znači, bilo posle podne? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 



 

 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li vaša majka bila prisutna kada je to upozorenje 
bilo iskazano? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A, otprilike, koliko dugo je trajao razgovor sa tim 
Ćirom? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, ne više od 20 minuta. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi mogli da vidite gde je Ćira otišao nakon 
što vas je upozorio? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Otiš'o je nazad, tamo gdje su bili pretežno Srbi. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Mislite li na srpske kuće u Koritniku? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Otprilike koliko je Muslimana bilo u grupi sa 
vama, kojima je upućeno to upozorenje? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Tu su bili i stariji ljudi koji su bili nesposobni, bilo 
ih je negdje oko pet. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Sada bih vam skrenuo pažnju na tu noć. Jeste li vi 
sa svojom majkom razgovarali da biste trebali da odete iz Koritnika? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li u to vreme čuli da su Muslimani u 
Višegradu ubijeni? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi te noći odlučili da odete iz Višegrada? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Hoćete li ponoviti pitanje? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi te noći odlučili da odete iz Koritnika? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesmo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li se te noći spakovali? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesmo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam, ukratko, kažete šta ste spakovali 
od stvari koje ste mislili da ponesete sa sobom? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: To je pretežno bila garderoba, donji i gornji veš. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li spakovali neku hranu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesmo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li dobili kakva uputstva u vezi sa tim koliko 
hrane da spakujete? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A jeste li spakovali neke fotografije ili neku drugu 
porodičnu imovinu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesmo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li te noći mislili da ćete da se vratite u 
Koritnik? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A da li je napravljen kakav plan da odete iz 
Koritnika sledećeg jutra? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Možete li mi ponoviti pitanje? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li se vi i vaša majka dogovorili da biste trebali 
da odete u nako konkretno vreme sledećeg jutra? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesmo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: U koliko sati? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: U 7.00. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li se okupili idućeg dana, da biste otišli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesmo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde ste se okupili? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pred prodavnicom u Koritniku. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je tamo bilo i drugih ljudi osim vas i vaše 
majke?  
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Nemojte nam spominjati imena, ali možete li da 
nam kažete koliko ljudi se tu okupilo, tada? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, negdje oko 50. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li bi se moglo reći da su većina ljudi bili sa 
vama, na neki način, u srodstvu? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Osim tih Muslimana, je li u to vreme bio još neko 
prisutan? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A ko je to bio? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Dušan Gavrilović. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A šta je on po nacionalnosti? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Srbin. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete kako je on bio obučen? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Nije imao uniformu na sebi, ali je bio naoružan. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Čime je bio naoružan? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Automatskim oružjem. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je on vama i drugim ljudima iz te grupe išta 
rekao? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Navodno, trebali smo se autobusima prebaciti do 
Višegrada. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je toga jutra bilo kakvih autobusa u 
Koritniku? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Taj čovek, Dušan, je li vam on uopšte rekao kako 
biste trebali da dođete do Višegrada? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Trebali su autobusi doći po nas, ali pošto nisu 
došli, mi smo morali pješke krenut'. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Otprilike u koliko sati ste vi krenuli iz Koritnika, 
toga jutra? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Oko 7.30. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Taj Dušan, je li i on išao s vama? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jes', do sela Greben. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li Greben susedno selo na putu iz Koritnika za 
Višegrad? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 



 

 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete koliko je daleko Greben 
od Koritnika? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jedno 15 minuta pješke. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Taj Dušan, gde je on tačno hodao u odnosu na tu 
grupu koja je krenula iz Koritnika? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bio je ispred nas. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Rekli ste da se 50 do 60 ljudi okupila u 7.00 tog 
jutra. Je li cela ta grupa otišla za Višegrad? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je u toj grupi bio i neki pas? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jes'. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li taj pas bio nekog od ljudi koji su išli za 
Višegrad? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi tog jutra stvarno i došli u selo Greben? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesmo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li sudijama da kažete šta se dogodilo kada 
ste stigli u selo Greben? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Kada smo došli dolje, čekali smo i dalje autobuse, 
ali pošto od autobusa nije bilo ništa, čekali smo i dalje. Najedanput je naiš'o auto 
marke ''Golf'' (Golf), tu su bila dvojica policajaca, bili su uniformisani, koji su nam 
psovali, "jebaćemo vam majku!" 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jesu li oni ostali u Grebenu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, otišli su dalje prema selu Prelovu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li to u pravcu iz kog ste vi upravo došli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi videli da ovaj čovek, Dušan, ide nekuda 
kada ste stigli u Greben? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Dušan je otiš'o kod Lipovac Milorada. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je to ime neke osobe, ''Lipovac Milorad''? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 



 

 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi tog čoveka poznavali od ranije? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada se ta grupa iz Koritnika zaustavila u Grebenu, 
da li bi se moglo reći da se grupa zaustavila u centru sela? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li bili u stanju da vidite kuću Milorada 
Lipovca u to vreme? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesam, njegova kuća je odmah pored puta. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je Dušan ušao u tu kuću? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li u jednom trenutku videli kako neko izlazi iz 
te kuće? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Izaš'o je Lipovac Milorad. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Otprilike koliko je vremena prošlo od momenta 
kada ste videli kako Dušan ulazi u kuću, pa do momenta kada ste videli kako Milorad 
Lipovac iz nje izlazi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa možda jedno tri minute, to je bilo u prolazu, 
pošto smo mi išli dole pod Greben, to jest na glavnu cestu koja ide prema Višegradu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta je Milorad Lipovac radio nakon što je otišao iz 
svoje kuće? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Preuz'o je nas i vodio nas do Višegrada, prema 
Višegradu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li vam je išta rekao pre nego što je pošao za 
Višegrad? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Samo nam je govorio da trebaju doći autobusi, ali 
pošto od njih ništa nema, moramo pješke. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ja li vam išta rekao šta će se dogoditi sa vašom 
grupom kada stignete u Višegrad? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Navodno da ćemo biti prebačeni za Zenicu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko ste, otprilike, vremena ukupno proveli u 
Grebenu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Svega jedno po sata. 



 

 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Nakon što ste otišli iz Grebena, koje bi bilo sledeće 
selo u koje se grupa uputila? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Sase. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi stigli u Sase? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesmo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete koliko vam je vremena 
trebalo da dođete u Sase? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, pošto je bilo starijih žena i žena sa djecom, 
jedno sat vremena. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li grupa u jednom momentu stigla na raskršće 
puta kojim ste išli i onog drugog puta koji vodi prema hotelu "Vilina vlas"? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da opišete sudijama šta ste videli na toj 
raskrsnici? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Tu je bio neki punkt. Bilo je pet ljudi u šarenim 
uniformama i bili su naoružani automatskim oružjem. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se šta dogodilo na tom punktu i ako jeste, 
recite šta? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, tu se nije dogodilo ništa. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Na putu Greben-Sase, jeste li prošli mimo kuća 
koje su bile u vlasništvu Srba, koje su bile usput? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesmo. Idući putem, bilo je psovki od strane Srba. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Na putu od Grebena do Sasa, jeste li videli na putu 
kako prolazi neki autobus? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je autobus išao prema Višegradu ili od 
Višegrada? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Iš'o je prema Višegradu, a taj autobus je prevozio 
Muslimane iz susednog sela Vlahovići. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je autobus bio pun? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko ste autobusa videli toga jutra? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Prošla su tri autobusa. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li uspeli da razaznate ko je bio u drugim 
autobusima? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Isto iz sela Vlahovići. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koje je sledeće selo na putu kada se ide iz Sasa 
prema Višegradu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Kosovo Polje. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Pre nego što ste pošli prema Kosovu Polju, da li se 
iko iz Sasa priključio grupi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko ljudi, otprilike? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Negde oko 10 do 13. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li uspeli da saznate zašto ti ljudi idu u 
Višegrad tog jutra? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, saznao sam kada sam krenuo, navodno da nas 
prebace za Zenicu, zato što nismo imali sigurnost u selu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko vam je vremena, otprilike, trebalo da 
stignete do Kosova Polja? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne više od 25 minuta. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li bi se moglo reći da je stanovništvo Kosova 
Polja izmešano, da u njemu žive i muslimanske i srpske porodice? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li muslimanske porodice iz Kosova Polja žive u 
nekom konkretnom delu tog mesta? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Možete li mi ponoviti pitanje? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Te muslimanske porodice koje su živele u Kosovu 
Polju, jesu li one živele u nekom posebnom delu Kosova Polja? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete, u odnosu na put kojim ste 
se kretali, gde su živele te muslimanske porodice? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, idući iz Koritnika ka Višegradu, Muslimani su 
živeli s desne strane, a Srbi s lijeve strane. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde se nalazi Drina na tom mestu, to jest, s koje 
strane puta? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ispod ceste, to jest, s desne strane. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Postaviću vam nekoliko pitanja kako bismo se 
bolje orijentisali u vezi sa ovim vašim putovanjem. Može li se ovako reći: Koritnik je 
na kojoj obali Drine, zapadnoj ili istočnoj? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Istočnoj. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ljudi koji žive u Višegradu tu obalu nazivaju 
"desnom obalom"? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada se ide, dakle, iz Koritnika prema Višegradu, 
da li je potrebno preći preko Drine? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Znači, oni su na istoj strani Drine, je li tako? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jesu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: U blizini Višegrada, postoji li neka druga reka koja 
se uliva u Drinu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Postoji. To je rijeka Rzav. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A iz kog pravca dolazi reka Rzav? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Od pravca …  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Postaviću vam pitanje na drugačiji način: kada 
idete od Koritnika prema centru Višegrada, da li je ta grupa morala da pređe preko 
Rzava? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. Iz pravca Dobruna teče rijeka Rzav. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je vaša grupa toga dana zaista prešla preko 
Rzava? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko je vremena trebalo, otprilike, grupi da dođe 
od Kosova Polja pa do tog mesta gde ste trebali da pređete preko Rzava? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Negdje oko po sata. 



 

 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Postoji li na tom mestu most preko reke Rzava? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete gde se nalazi taj most u 
odnosu na policijsku stanicu u Višegradu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Idući iz pravca Pionirske doline prema Višegradu, 
to jest, preko rzavskog mosta, odmah kraj rzavskog mosta sa lijeve strane se nalazi 
policijska stanica, to jest MUP. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da procenite koliko je sati bilo kada ste 
došli do rzavskog mosta? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Negde oko12.30. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da kažete sudijama šta ste uočili na tom 
mestu u to vreme, kad ste tamo došli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Kada smo prelazili preko mosta, bila je grupa 
naoružanih kraj MUP-a i tu je bio auto koje nisam mog'o identifikovati. A na autu se 
nalazio puškomitraljez uperen u nas, kada smo prelazili preko mosta, rzavskog. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko je ljudi, otprilike, bilo u toj grupi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa negdje oko pet-šest ljudi. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li ta grupa ljudi bila u vidokrugu, vidnom polju 
policijske stanice? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi videli gde je bio uperen taj 
puškomitraljez? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: U pravcu nas, kada smo prelazli preko mosta. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je iko od tih ljudi nešto rekao ljudima iz 
grupe dok je vaša grupa prelazila most? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Samo su psovali. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su vam pretili? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li vi znate gde se tada nalazio Milorad Lipovac? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bio je ispred nas. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Od momenta kada ste ga prvi put videli u Grebenu, 
pa do tog momenta o kome sad govorimo, da li je on sve vreme bio sa grupom? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, ali je bio ispred nas, možda jedno 10 metara. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Nakon što ste prešli most, gde ste vi i ta grupa 
otišli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Otišli smo prema starom mostu, ''Ćupriji'', tamo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko je, otprilike, trebalo vremena da stignete sa 
rzavskog mosta do ''Ćuprije''? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, ne više od 20 minuta. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: I da li je Milorad Lipovac bio sa vama kada ste išli 
ka ''Ćupriji''? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete gde se nalazi ''Ćuprija'' u 
odnosu na hotel koji obično nazivaju "novi"? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: S lijeve strane. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A koliko je, otprilike, hotel udaljen od mosta, od 
''Ćuprije''? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: To vam ne bi' znao reći. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se, kada se stane ispred hotela, vidi ''Ćuprija''? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Nešto nisam upoznat sa tim novim hotelom, čuo 
sam za to, bio sam mladoljetan, tako da ne bi' mog'o znat' objasnit'. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Onaj pas kojeg ste ranije pomenuli, da li je on i 
dalje bio sa grupom? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se nešto desilo sa tim psom kada ste tu stigli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete, molim vas, šta se desilo 
sa psom? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Izbio je Jovo Rajak. On je iz Lijeske. Bio je 
naoružan automatskim oružjem i rek'o je: "Vodite psa, uješće nekog.". I onda je on 
ispalio pet metaka u njega. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je ta osoba ubila psa? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta se desilo sa tim psom nakon što je ubijen? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Odneo ga je Alija Kurspahić i Munira Kurspahić i 
bacili su ga sa starog mosta u Drinu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada ste stigli na to mesto, da li ste videli da 
Milorad Lipovac s nekim razgovara? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A sa kim ste ga videli da razgovara? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Sa Mitrom Vasiljevićem. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko su, otprilike, oni vremena razgovarali? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne više od 10 minuta. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li Sudu da opišete, kako vi znate, tu osobu 
koju vi sada spominjete kao ''Mitra Vasiljevića''? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Radio je u ''Panos'', radio je u ''novom hotelu'' i 
ponekad je bio u hotelu ''Vilina Vlas''. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste imali neke rođake koji su ga, takođe, 
poznavali? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam, ali tako da ne kažete njihova 
imena, možete li da nam kažete u kakvom su odnosu ti vaši rođaci bili sa Mitrom 
Vasiljevićem? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bili su u dobrim odnosima. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi imali nekog od rođaka ko je radio na 
jednom od ovih mesta, u kojima je radio Mitar Vasiljević? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, bio je na praksi. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada vam je pokazana grupa fotografija od 12 
različitih osoba i kada su vas pitali da li nekoga od njih prepoznajete, da li ste vi 
nekoga prepoznali? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Prepozn'o sam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste, dakle, prepoznali nekoga na tim 
fotografijama? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Prepozn'o sam Mitra Vasiljevića. 



 

 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi nešto učinili sa tim fotografijama, kako 
biste obeležili da ste prepoznali Mitra Vasljevića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, potpis'o sam se.  
 
TUŽILAC GRUM: Časni Sude, zamolio bih sada da pređemo na privatnu sednicu, 
zato što ću pokazati dokazni predmet na kom se vidi ime svedoka. 
 
SUDIJA HANT: Ali šta će to da otkrije? Nije nužno da se to stavi na grafoskop? 
 
TUŽILAC GRUM: Ne, nije nužno. U tom slučaju ćemo da mu pokažemo dokazni 
predmet broj 20-38. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gospodine 38, ovaj dokument Tužilaštva P20-38 je 
sada pred vama. Da li znate šta je taj dokument? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, znam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta je to? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ovo su slike zločinaca. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je to grupa fotografija koje su vam pokazane 
u vezi sa ovim Predmetom? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Vi ste ranije rekli da ste pokazali na jednu od ovih 
fotografija i rekli da je to fotografija Mitra Vasiljevća. Možete li da nam kažete koji je 
broj ta fotografija, za koju ste to rekli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Broj 3. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se na tom dokumentu nalazi ta fotografija, 
mislim, sa vašim potpisom? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM: Časni Sude, sada bih želeo da se uvrsti dokument 20-38 u sudski 
spis.  
 
SUDIJA HANT: Da li imate prigovor, gospodine Domazet? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Ne, vaša Visosti. 
 
SUDIJA HANT: Hvala vam. To će da bude dokazni predmet P20-VG-38 i on će da 
bude pod pečatom. Gospodine Grum, da li vi želite da govorite sada nešto konkretnije 



 

 
 
 
 
 

kada se pojavljuje Mitar Vasiljević? Počeli smo još u 12.00, a od tada već 20 minuta i 
više mi do toga nismo došli?  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da, to ću sada da uradim. Imam samo još nekoliklo 
pitanja da postavim svedoku. Gospodine svedoče, da li biste prepoznali gospodina 
Vasiljevića ako biste ga ponovo videli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zamolio bih vas da pogledate po sudnici i da nam 
kažete da li prepoznajete ikoga u ovoj sudnici? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Poznam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koga prepoznajete? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Mitra Vasiljevića. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete gde ta osoba sedi i šta 
ima na sebi, za zapisnik? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ima kafeni sako na sebi i sjedi nazad, to jest s 
lijeve strane. 
 
SUDIJA HANT: Pre nego što nastavite, vi treba da kažete da li se slažemo da je 
identifikovao optuženog. To kad vi kažete da se unese u zapisnik, to stvarno ništa ne 
znači, ali dobro, to je američki način izražavanja. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dobro, ja bih sada hteo da se vratim na onaj 
događaj kada ste vi prvi put videli gospodina Vasiljevića. Recite nam, na kolikoj ste 
udaljenosti od njega bili, tog puta? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa ne više od pet metara. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažte šta se sećate, šta je imao od 
odeće na sebi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, im'o je veliki crni šešir na glavi koji je nosio. I 
crna uniforma je bila na njemu.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se sećate da li je imao oružje ili ne? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, nije im'o oružje. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je išta rekao vama ili nekom drugom članu 
grupe? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Rekao je da nema autobusa danas, biće sutra.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je rekao još nešto? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Osim ljudi iz Koritnika i Sasa, da li je bilo i drugih 
ljudi u tom momentu na ulici? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. Ne muslimanskog stanovništva. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je tu bilo Srba u tom momentu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bilo je Srba, ali ne žena i djece, nego vojske. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste znali da li su ti vojnici pripadnici JNA ili 
se radilo o nekim drugim vojnicima? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bilo je pretežno domaćih Srba. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete kako su bili obučeni? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, pretežno šarena uniforma, to jest, zelene boje. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su to bile slične uniforme kao one koje ste 
već ranije opisali kao zelene maskirne? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su oni bili naoružani? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi i ostali članovi vaše grupe u neko doba 
otišli odatle, prešavši most? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, otišli smo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko ste, otprilike, tu ostali pre nego što ste 
otišli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, negdje do 14.30 smo ostali. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kako je došlo do toga da ste otišli odatle? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, vodio nas je Mitar Vasiljević do Nove Mahale. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li vam je išta rekao pre nego što vas je, kako vi 
kažete, odveo do Nove Mahale? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, rek'o nam je "nema autobusa danas, biće 
sutra". 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste pre nego što ste otišli odatle, znali gde vas 
on vodi? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Mislim, poznavali smo tu ulice i naselja, ali nismo 
znali kuda nas vodi. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete kako ste vi prošli, kuda 
ste išli od tog mosta kada ste prešli Ćupriju, pa do tog mesta koje nazivate ''Nova 
Mahala''? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Vratili smo se opet preko rzavskog mosta, to jest 
kraj MUP-a i otišli smo gore prema Mahali. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se Pionirska ulica nalazi u Mahali? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je Mitar Vasiljević bio sa tom grupom ljudi 
koja je krenula ka Pionirskoj ulici? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se vi sećate gde je on bio u odnosu na grupu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Iš'o je ispred nas. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada ste stigli do Rzava i kada ste prešli most, da li 
ste vi toga puta videli one ljude koje ste opisali, koji su nosili automatsko oružje? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete koliko vam je trebalo da 
stignete od tog mesta pored ćuprije, pa do Nove Mahale? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Negdje oko 20 minuta. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete šta se desilo kada ste 
stigli u Novu Mahalu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, ušli smo u kuću Jusufa Memića. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A gde se ta kuća nalazila u odnosu na vašu školu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Sa lijeve strane. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su svi ljudi ušli u kuću Jusufa Memića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, neki su ušli kod njegovog sina u kuću. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A gde se ta kuća nalazi u odnosu na kuću Jusufa 
Memića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Odmah preko puta. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Preko puta ulice? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se te dve kuće nalaze na istoj strani ulice? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su one jedna pored druge? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: U koju je kuću prvo ušla vaša majka? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ušla je kod njegovog sina u kuću, gdje sam bio i 
ja. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dakle, prva kuća u koju ste vi ušli je koja od tih 
dve? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: To je kuća od njegovog sina. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko ste dugo tamo ostali? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Negdje oko sat vremena. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Grupa koja je došla iz Koritnika, da li je cela došla 
u Novu Mahalu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A gde je bio Mitar Vasiljević kada ste vi stigli u 
Novu Mahalu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bio je ispred kuće. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je on išta rekao da ste vi čuli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Nakon što ste proveli sat vremena u kući onoga 
sina, gde ste onda otišli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Otišli smo u kuću Jusufa Memića. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da kažete, otprilike, koliko je ljudi prvo 
bilo u kući njegovog sina? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa negde oko 10. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su svi ti ljudi izašli iz te kuće? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete šta se desilo kada ste 
prešli u kuću Jusufa Memića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Možete li ponoviti pitanje? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete šta se desilo kada ste 
prešli u kuću Jusufa Memića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Mitar Vasiljević je napis'o na papir, to jest, obični 
papir, ja nisam čit'o šta je napis'o na papiru, ali dao ga je Muji Haliloviću i on je taj 
papir čuv'o radi bezbjednosti, navodno, ako bi neko doš'o, da nas ne bi dir'o. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A da li ste vi Muju Halilovića poznavali od ranije? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete iz kog je sela on bio? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Selo Sasa. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je Mujo Halilović rekao ljudima iz grupe šta 
piše na tom papiru? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Rekli ste da vi taj papir niste čitali, ali da li ste vi 
videli taj papir? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, video sam papir. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li možete da kažete da li se radilo o nekom 
zvaničnom dokumentu ili se radilo o običnom papiru? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bio je samo obični papir. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Nakon ovoga, da li je gospodin Mitar Vasiljević 
ostao u kući? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, otiš'o je, ali ne znam gdje. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete ulazna vrata kuće Jusufa 
Memića? Na kojoj strani kuće su se nalazila vrata? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Sa gornje strane kuće su se nalazila vrata, pošto 
smo mi bili na spratu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su ta vrata bila sa strane Pionirske ulice? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A vrata one druge kuće, da li su ona bila okrenuta 
prema Pionirskoj ulici? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: O kojoj vi sada kući govorite: o kući Jusufa 
Memića ili o kući njegovog sina? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: O kući njegovog sina. Vrata su se nalazila iz 
pravca ulice. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste morali da se popnete stepenicama da biste 
stigli do vrata te kuće? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: I koliko je, otprilike, bilo stepenika do ulaznih 
vrata te kuće? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne bi' vam znao reć'. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi tog posle podneva videli da je iko 
prošao pored kuće? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su ljudi koji su bili tog dana u kući, nešto jeli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A odakle im je bila hrana? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: To što su ponijeli od kuće. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi videli da li je iko šta spremao na vatri? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Nakon što je Mitar Vasiljević otišao, da li je bilo 
nekih drugih ljudi koji su došli u kuću Jusufa Memića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se u neko doba desilo da su u kuću ušli neki 
drugi ljudi, neki Srbi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li vi poznajete osobu po imenu ''Milan Lukić''? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se desilo, u neko doba, da je on došao u kuću? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, došli su oko 16.30. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete da li ste vi pre ovoga dana 
poznavali Milana Lukića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kako ste vi tog dana znali kako se on zove? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa bilo je tu nekih koji su u školu sa njim išli, bilo 
je djevojaka koje su ga poznavale vrlo dobro. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su sa njim u kuću došli neki drugi ljudi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete te ljude ili da nam kažete 
njihova imena, ako ih znate? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Šušnjar Milan, zvani Laco, Milan Lukić, Sredoje 
Lukić i Mitar Vasiljević. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Osoba za koju kažete da se zove ''Sredoje Lukić'', 
da li ste njega poznavali pre tog dana? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ja mislim da je radio k'o policajac u Višegradu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A osobu koju ste opisali kao ''Milana Šušnjara'', da 
li ste nju poznavali od ranije, pre tog dana? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, iz, vjerovatno, iz viđenja, ali bilo je tu koji su 
ga znali. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi njegovo ime saznali od ljudi koji su bili 
tamo? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM: Časni Sude, pre nego što nastavim, možda bi ovo bila dobra 
prilika da odemo na pauzu. 
 
SUDIJA HANT: Da, u redu, povlačimo se do 13.30. 
 
 

(pauza) 
 
 
SUDIJA HANT: Ja se izvinjavam što sam vas sve uplašio kada sam rekao 
"nastavljamo u 13.30". Drago mi je što ste svi ostali do 14.30. Gospodine Grum, 
izvolite. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dobar dan, gospodine 38. Pre ove pauze vi ste nam 
govorili o vremenskom periodu kada su Sredoje Lukić, Milan Lukić, Mitar Vasiljević 
i Milan Šušnjar došli u kuću Jusufa Memića. Molim vas da nas sada malo orijentišete 
u vremenu. Recite, možete li da procenite koliko je vremena prošlo od momenta kada 
je Mitar Vasiljević otišao iz kuće prvi put i vremena kada su ti ljudi došli u kuću? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, negdje oko sat vremena. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A od vremena kada je otišao prvi put, pa do 
vremena kada je došao sa tim ljudima, da li je iko drugi dolazio u kuću? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je iko drugi prošao pored kuće da ste vi to 
mogli da vidite? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da nam opišete kako je gospodin 
Vasiljević tada bio obučen? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Imao je crni šešir i crnu uniformu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li to bila ista kao i ranije, kada ste ga videli toga 
dana? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A možete li da nam kažete je li bio naoružan? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete kakvo je oružje imao? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Automatsko. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete kako su drugi ljudi bili 
obučeni, da počnemo sa Milanom Lukićem? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: On je im'o šarenu uniformu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A koja je bila najupadljivija boja na toj uniformi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Zelena. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je to bila maskirna uniforma? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je on bio naoružan? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. Isto automatskim oružjem. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gospodin Sredoje Lukić, kako je on bio obučen? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Isto kao Milan Lukić. Bio je naoružan 
automatskim oružjem. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Na kraju, Milan Šušnjar, kako je on bio obučen? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Isto kao Milan i Sredoje Lukić. I imao je bajonet. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je to bilo jedino oružje koje je on imao uz 
sebe? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Možete li ponoviti pitanje? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kažete da je on imao bajonet. Da li je to bilo jedino 
oružje koje je on imao ili je imao i nekakvo drugo oružje? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Imao je i automatsku pušku. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Osim te četvorice ljudi, da li ste videli neke druge 
ljude koji su tamo bili prisutni, u to vreme? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
  
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete šta se dogodilo kada su ta 
trojica ljudi došla u kuću Jusufa Memića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Mitar Vasiljević i Milan Lukić su bili ispred kuće, 
to jest, gdje su bili prozori. On je bio s jedne strane, a ovaj je bio s druge. A Šušnjar 
Milan i Sredoje su bili unutra i tražili su pare i zlato. Ko ne da – metak u čelo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je neko od dvojice ljudi koji su bili unutra, 
rekao išta u vezi sa novcem i zlatom? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, samo su nam tražili. Novac i zlato. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete, koristeći njihove reči, šta 
su oni kazali ljudima koji su bili u kući? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Šušnjar Milan je rek'o: "Pare i zlato. Ko ne da – 
metak u čelo.". 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Druga osoba koja je bila sa njim, je li on nešto 
rekao? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, on je staj'o na sred kuće. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam, otprilike, kažete u koje doba 
dana je to bilo? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Negdje oko 17.00. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: A da li je iko od te četvorice imao neku masku ili 
nešto što im je pokrivalo lice? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete šta se dogodilo nakon što 
je gospodin Šušnjar tražio novac od ljudi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ko je im'o dao je, a onda su nas pretresali, to jest, 
u susjednoj prostoriji, to jest, skidajući nas gole. I muško i žensko. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ta druga soba o kojoj govorite, možete li da nam 
kažete za šta se koristila ta druga soba? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Vjerovatno za spavanje. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam detaljnije opišete kako su 
pretraživani ti ljudi, pojedinačno, u grupama ili svi zajedno? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pojedinačno. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A ko je bio u toj sobi, ko je vršio tu premetačinu, 
pretresanje? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Šušnjar Milan. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A gde je bila druga osoba u to vreme? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: On je bio u susednoj prostoriji. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Rekli ste nešto ranije u svome svedočenju, da ste 
videli Milana Lukića i Mitra Vasiljevića pred kućom, je li tako? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A recite, kako ste mogli da ih vidite? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, videli smo ih kada su došli sva četvorica. I 
onda su dvojica izašla dolje ispred kuće, a dvojica su bila unutra. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A kako ste mogli da ih vidite gde su išli izvan 
kuće? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Zato što smo čuli razgovor, da ne bi bacali šta od 
nakita kroz prozor, od para. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko je, otprilike, vremena trebalo da se pretresu 
svi ljudi koji su bili u kući? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ja mislim negdje oko dva sata, dva i po. Tako. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: A tokom tog dvosatnog vremena, je li gospodin 
Šušnjar vršio sve vreme pretres ljudi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta se dogodilo nakon što je pretresena i poslednja 
osoba? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Onda je Šušnjar Milan rek'o: "Idemo sad da 
pijemo". 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: I šta se onda dogodilo?  
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: I onda su otišli. Mi smo bili i dalje tu u kući. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se u neko vreme neko od tih ljudi vratio u 
kuću? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, jeste. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete koliko je, otprilike, 
vremena prošlo od kako su otišli nakon pretresa, pa do idućeg momenta kada se neko 
od njih ponovo pojavio u kući. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Znam da su došli oko 22.30, jer im'o sam sat na 
ruci. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Je li to bio sat koji vam nije oduzet za vreme 
pretresa? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A zašto? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa ko je im'o minđuše u uvetima, prstenje na 
rukama, nisu to uzimali. Samo su uzimali ono ko je im'o uza se. Posebno šta je ponio. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je bio mrak napolju, u to vreme? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Mislite kada su došli u 22.30 ili kada su nas 
pretresali? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da, kada su došli ponovo. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Mrak je bio. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete šta se dogodilo kada su se 
neki od tih ljudi vratili? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Onda su nam rekli "pucaju Zelene beretke, morate 
se sakriti u podrum". 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li mogli da vidite ko se to tada vratio u kuću? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, ta ista četvorica koja su nas pretresala. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Rekli ste da je neko govorio. Jeste li možda čuli ili 
videli ko je govorio? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Nismo vidjeli, ali čuli smo ko je govorio. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Čuli ste ko je govorio? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li mogli da prepoznate ko govori? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete imena ljudi koji su se tada 
vratili u kuću? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Šušnjar Milan, Milan Lukić, Sredoje Lukić i Mitar 
Vasiljević. 
 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je bilo ikakvog svetlosnog izvora koga ste 
mogli da primetite u to vreme? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, tu je bilo svijetlo, a u susjednoj kući nije bilo 
svijetlo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dakle, da li je bilo onda svetlo u kući Jusufa 
Memića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je bilo svetla u kući njegovog sina? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je iko od tih ljudi imao kakav izvor svetla uz 
sebe? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Imali su bateriju. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko njih je imalo bateriju? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Sva četvorica. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta se dogodilo nakon što su ti ljudi rekli to o 
Zelenim beretkama? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Onda su nas prebacili u susjednu kuću, to jest, 
Adema Omeragića i rekli su nam da nam je najsigurnije u podrumu. I onda kad smo 
krenuli iz kuće Jusufa Memića, rekli su "bosi, bosi, jebem vam mater!". 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada kažete "oni", možete li da nam konkretnije 
kažete ko je od tih ljudi to rekao? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Nisam mog'o da prepoznam zato što je bila noć, a 
nismo smjeli mnogo ni zagledati, ipak, to je strah. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Na putu prema toj drugoj kući, jeste li mogli videti 
ikoga od tih ljudi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bila su sva četvorica rasporijeđeni od jedne kuće 
do druge, nisam mog'o vidjeti kako je koji bio rasporijeđen. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li vam je poznat jedan potok u području 
Pionirske ulice? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete gde je kuća Omeragića u 
odnosu na taj potok? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, potok se nalazi iza kuće. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi ušli u jednu sobu u toj kući? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Na koju mislite kuću, Adema Omeragića? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da, Adema Omeragića. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: To je bila samo jedan prostorija. Nije bilo soba, 
bar koliko se moglo vidjet', jer noć je bila. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koliko, otprilike, je bila udaljenost od kuće Jusufa 
Memića do kuće Adema Omeragića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jedno 150 metara. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da sada Pretresnom veću opišete kolika 
je bila ta prostorija? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, možda jedno osam sa osam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: To je metara? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je na toj prostoriji bilo prozora? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, bila su dva prozora. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A na koju stranu su gledali ti prozori?  
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Sa donje strane kuće su bili prozori. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada bi se stajalo u kući i kada bi se gledalo kroz 
prozor, u šta bi se gledalo? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, ispod kuće je prolazio potok. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li bi to bilo tačno za oba prozora? Da li su oba 
prozora bila na istoj strani kuće? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je bilo kakvih stepenica prema gornjem delu 
kuće? Da li ste to mogli da uočite iz prostorije u kojoj ste bili? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Nisam mog'o uočiti zato što je bila noć. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Osim dva prozora koja ste opisali i vrata te kuće, 
da li ste vi na bilo koji način mogli da uđete ili izađete, osim kroz ta vrata? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Prozori na kući, da li su imali stakla? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A da li je na tim prozorima bilo još nešto osim 
stakla? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, bila je neka mreža. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li biste mogli da odredite da li su stakla bila na 
oba prozora? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, bila su stakla na obadva prozora. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A jeste li mogli da uočite da li je na oba prozora 
bila ta mreža o kojoj govorite? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: To nisam mog'o uočiti pošto sam iskočio kroz 
prozor, drugi od vrata. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li malo detaljnije da nam opišete tu mrežu? 
Možete li, možda, da nam date nešto kao poređenje, a šta bi moglo da opiše tu mrežu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ta mreža je bila onako kao mreža od paprika. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je to mreža bila, dakle, slična onim mrežastim 
džakovima u kojima se prodaju paprike u Bosni? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, slična njoj. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je u sobi bilo nekog nameštaja i, ako jeste, 
kakvog? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, bio je jedan sto. 
 
SUDIJA HANT: Da li se vaša ekspertiza širi i na veličinu džakova u kojima se 
prodaju paprike u Bosni? 
 
TUŽILAC GRUM: Pa ja baš nisam stručnjak, ali svedok, verovatno, zna. 
 
SUDIJA HANT: Možda se radi o mrežama poput teniskih? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Postaviću još par pitanja u vezi sa tim, pa da 
vidimo. Dakle, postavio bih vam još par pitanja u vezi sa ovim mrežama o kojima ste 
govorili. Je li mreža pokrivala čitav prozor, za koji kažete da je bio pokriven? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Jeste, pokrivala je.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam, otprilike, kažete koliko bi bilo 
jedno otvoreno područje, odnosno, kolike su bile rupe u toj mreži? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, možda jedno pola centimetra, ako ne i manje. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Te rupe, jesu li one veće ili manje od onih koje se 
vide u mreži za tenis? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Manje, manje. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li bi taj prostor, odnosno ta rupa, bila dovoljno 
velika da kroz nju možete da provučete ruku? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. Možda more komarac proći. 
 
SUDIJA HANT: Drugo pitanje bi bilo: od čega je napravljena ta mreža, od plastike, 
metala? 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete od kakvog materijala je 
bila napravljena ta mreža? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Više plastificirano. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je mreža bila sa unutrašnje strane stakla ili sa 
spoljašnje? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Sa spoljašnje. 



 

 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Osim tog stola, da li je u prostoriji bilo kakvog 
drugog nameštaja, a da ste ga vi mogli videti? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, nisam mog'o vidjet', zato što je bila noć. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete gde ste se vi nalazili, u 
stvari, da vas pitam ovo: koliko je ljudi ušlo u tu sobu? Možete li da nam date, 
otprilike, broj? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, negdje oko 75 do 80. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A gde ste se vi nalazili u toj grupi, među prvima, 
među poslednjima ili u sredini? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bio sam u sredini, kod stola. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li su ljudi stajali u toj sobi, ili je, pak, bilo mesta 
da se sedne? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Neko je staj'o neko je sedio. Nije bilo dovoljno 
mjesta. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete šta ste uočili kada ste ušli 
u sobu? Da li je iko od one četvorice bio u sobi, kada ste ušli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, nije bio niko. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta ste učinili nakon što ste ušli u sobu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa zasp'o sam. Stavio sam ruku na sto i zasp'o 
sam. I najedanput sam čuo vrisku i zapomaganje i čuo sam kako govore "zapaliće 
nas". 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da kažete ko je to rekao? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne bi' vam znao reći ko je rek'o, uglavnom znam 
da je ženski glas bio. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste mogli da razaznate gde se u sobi ta osoba 
nalazila? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Kod vrata. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Znate li koliko ste dugo spavali? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne bi' vam znao reći. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite nam šta se dogodilo nakon što ste čuli te 
krikove? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Onda sam kren'o prema prozoru i vidio sam kako 
žena razbija prozor. To je VG-18. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta se, onda, dogodilo? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: I ja sam kren'o prema prozoru, ona je razbila jedan 
dio prozora, to jest, jedno krilo, a ja sam razbio drugo krilo stakla. I onda je VG-18 
razvalila mrežu. I onda sam ja pokuš'o da iskočim. Kada sam pokuš'o da iskočim, 
onda je vatra obuzela prvi dio, tamo gdje je prozor, kod vrata, tako da sam mog'o 
prepoznati Šušnjar Milana, kako je staj'o do drugog prozora od vrata. I onda je otiš'o 
prema susjednom prozoru. Ja sam se vratio nazad. U kuću. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A šta se, onda, desilo? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: On je ubacio bombu na susjedni prozor do vrata, 
bomba je eksplodirala i onda sam iskočio. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Pre nego što ste iskočili, jeste li videli, jeste li 
možda mogli mirisom da osetite dim u toj sobi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada ste po prvi put shvatili da je u sobi dim? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Kada sam poš'o da iskočim. To je bilo zagušljivo. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete taj dim? Je li bilo nešto 
neobično kod tog dima? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: To je bila neka smejsa, a ne bi' vam mog'o reći 
koja smjesa. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Rekli ste da je bila neka smesa. Možete li da nam 
opišete šta to, zapravo, znači? Šta bi to bilo? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Smjesa. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam, još jedanput, opišete od čega ste 
mislili da je nastao taj dim? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Smjesa je slična farbi, takav je miris imala. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Jeste li vi u jednom momentu videli plamen u sobi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete kada ste po prvi put videli 
plamen? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Kada sam kren'o prema prozoru. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Recite nam gde ste u sobi videli plamen? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Na ulaznim vratima. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Šta su drugi ljudi u toj sobi radili, u to vreme? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa vrištali su, plakali. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Onda kada ste prvi put videli plamen, da li je to 
bilo pre ili pošto ste videli Milana Šušnjara da je ubacio tu zapaljivu napravu unutra, 
tu bombu, u kuću? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, njega sam vidio kada je vatra izbila na prvi 
prozor i kada sam poš'o da iskočim, tako da je bilo osvjetljeno, jedan dio ispred kuće. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Od čega je to gorelo? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: To je bilo prije zapaljeno, prije nego što će ubaciti 
bombu. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Prozor kroz koji ste vi iskočili, je li to prozor koji 
je bio bliže ili dalje od vrata? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Dalje od vrata.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete šta se desilo kada ste 
iskočili?  
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, sakrio sam se u žbunje, nedaleko od kuće, 
možda jedno 20 metara, 25. Gled'o sam sve kako gori tu.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde je bila vaša majka u vreme kada ste vi prvi put 
videli da gori vatra unutar te prostorije? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Za nju nisam ništa znao, kada sam skočio. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde je bila vaša majka kada ste je poslednji put 
videli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bili smo zajedno u kući, to jest, u zapaljenoj kući. 
I od tada je nisam vidio sve do 1995. godine. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dakle, kada ste je poslednji put videli u toj kući? 
Možete li da nam kažete tačan momenat kada ste je videli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne mogu vam reći tačan momenat, zato što sam se 
snalazio da iskočim. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ranije ste rekli da ste prvo bili krenuli ka prozoru, 
pa ste se onda vratili od prozora, da li je to, dakle, bilo pre ili posle tog događaja? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Prije. 



 

 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se sećate da vam je ona išta rekla u to vreme, 
kada je ta ženska osoba vrištala, "pale nas, spaliće nas", da li vam je majka tada nešto 
rekla? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, nije ništa.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi njoj nešto rekli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada ste iskočili kroz prozor te kuće, da li je u tom 
momentu kuća gorela, da li je bila u plamenu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li je svetlost plamena vatre osvetlela predeo oko 
kuće? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste mogli da vidite ikoga van kuće u to 
vreme? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde ste vi otišli odmah nakon što ste iskočili iz te 
kuće? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Otiš'o sam iza kuće. Bio sam u jednom žbunu i 
odatle sam gled'o kako gori kuća i čuo sam vrisku, bilo je i pucanja, to jest, 
automatskim oružjem. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete gde ste se nalazili u 
odnosu na potok koji je prolazio iza kuće? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa preš'o sam preko potoka. Bio je jedan mostić, 
preš'o sam preko njega. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete kakvo je bilo zemljište sa 
druge strane potoka? Je l' to bio ravan teren ili je bilo neko brdo? Možete li to da nam 
opišete, molim vas? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bilo je malo brdovito i bilo je kuća okolo, to je 
izmješano naselje gdje su živili Srbi, Muslimani, Hrvati, šta ja znam. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Vi ste rekli da ste posmatrali požar. Možete li da 
nam kažete na kolikoj udaljenosti, otprilike, ste se nalazili od kuće u vreme kada ste 
posmatrali požar? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Oko 25 metara, 30. 



 

 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam kažete koliko ste, otprilike, 
vremena ostali u tom žbunju i gledali požar? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa negde oko pola sata. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam opišete šta ste videli za tih pola 
sata? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Sluš'o sam kako narod vrišti, žene i djeca. Gled'o 
sam kako gori kuća. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dok ste posmatrali požar, da li ste vi tada mislili da 
je vaša majka još uvek u kući? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li ste vi mislili da je vaša majka te noći 
izgorela? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kada ste vi saznali da je vaša majka pobegla iz 
kuće te noći? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: … (izbrisano po nalogu Pretresnog veća)… 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dakle od 1992. godine, do 1995. godine, vi ste 
mislili da vam je majka umrla 14. juna? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM: Časni Sude, zamoliću da se svedoku sada pokaže crno-bela 
kopija dokaznog predmeta 17-1 i želeo bih da se ovo uvrsti kao dokazni predmet 
Tužilaštva P17-1-38. Mi ćemo na taj dokument da unesemo neke beleške, 
označićemo ga. 
 
SUDIJA HANT: Da, molim vas. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gospodine 38, zamoliću vas da uzmete plavu 
olovku koja je ispred vas. Neka to ostane ispred njega. Dakle, gospodine, uzmite 
plavu olovku. Molim vas da na dno papira napišete "VG-38", što treba da znači da ste 
vi osoba koja treba da unosi oznake na ovu fotografiju. Zamoliću vas da tim plavim 
flomasterom označite stazu kojom ste vi prošli od Koritnika prema mostu.  
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
SUDIJA HANT: Ja mislim da mi ovo nismo do sad imali sa prethodnim svedocima. 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM: Ja samo želim da on označi kako su se događaji odvijali na toj 
stazi. Da li vi želite, časni Sude, da pređemo na nešto drugo? 
 
SUDIJA HANT: Nisam siguran da ima nekakvog spora po pitanju ovih događaja 
koje vi želite da sada on objasni. Koliko sam ja u toku i koliko ja razumem, nije bilo 
nikakvog spora o tome na koji način su oni stigli do Višegrada, zar ne?  
 
TUŽILAC GRUM: Da, časni Sude. 
 
SUDIJA HANT: Dakle, nije nam baš neophodno da se to sad sve ponavlja. U čemu 
je smisao toga? Ako postoji nekakav događaj o kome nema drugih svedočenja ili 
dokazi, ako vi želite da to uđe sada u dokaze, onda vi to recite. 
 
TUŽILAC GRUM: Molim vas da stavite znak "MV1" na mesto gde ste vi prvi put 
tog dana videli Mitra Vasiljevića. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava)  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Samo još nekoliko oznaka. Molim vas da označite 
gde se nalazilo to vozilo sa puškomitraljezom pored mosta? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da uzmete crvenu olovku sada i da 
njome nacrtate stazu, znači put kojim vas je Mitar Vasiljević proveo odatle pa do 
Nove Mahale. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM: Sada ću da zamolim poslužitelja da stavi dokazni predmet na 
grafoskop. Časni Sude, želeo bih da se dokument 17-1-38 uvede u spis. 
 
SUDIJA HANT: Imate li kakvih prigovora, gospodine Domazet? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Ne, časni Sude. 
 
SUDIJA HANT: Hvala vam, to će da bude dokazni predmet P17-1-VG-38. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zamoliću sada da se svedoku pokaže crno-bela 
kopija dokaznog predmeta Tužilaštva P17-3. Možete li da stavite fotografiju ispred 
svedoka. Molio bih vas da uzmete crvenu olovku i da napišete "VG-38" na dno tog 
papira da bi se videlo da ste vi taj koji unosi oznake, na ovu fotografiju. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zamoliću vas sada da stavite broj "1" na krov kuće 
za koju kažete da je to kuća Jusufa Memića. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zatim stavite strelicu tamo gde se nalaze vrata te 
kuće. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zatim bih vas zamolio da brojem "2" označite kuću 
njegovog sina. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Dalje, da strelicom označite vrata te kuće. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zatim stavite broj "3" na kuću koja je zapaljena. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: I da strelicom označite gde su se nalazila vrata te 
kuće. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zamoliću vas da sada stavite oznaku "MV2" na 
mesto gde ste u tom, znači, kraju videli Mitra Vasiljevića po prvi put. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li sada da stavite "MV3" na mesto gde ste 
sledeći put videli Mitra Vasiljevića u Pionirskoj ulici? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Na kraju, zamolio bih vas da crvenom olovkom 
nacrtate stazu kojom ste vi išli od kuće broj "1" pa do kuće broj "3". 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM: Zamolio bih sada da se fotografija stavi na grafoskop. Časni 
Sude, želeo bih da se 17-3-38 uvede u spis. 
 
SUDIJA HANT: Ja ne znam zbog čega vi to radite, ako mi to ne možemo da vidimo. 
Možda druga nije bila toliko interesantna, ali ova mi se čini važnom. Čini mi se da 
vidim broj "1", da vidim broj "3", možda bi trebalo da se uzme pokazivač pa da se 
pokaže šta je sve ovde označeno? Molim svedoka da uzme pokazivač pa da njime 
pokaže. 



 

 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Molim vas da pokazivačem pokažete kuću broj "1". 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok pokazuje) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zatim kuću koju ste označili brojem "2". 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok pokazuje) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Kuću broj "3". 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok pokazuje) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde se nalaze vrata kuće broj "1"? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok pokazuje) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Gde su vrata kuće broj "2"? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok pokazuje) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li sada da nam pokažete gde ste stavili 
oznaku "MV2"? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ispred vrata kuće Jusufa Memića.  
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A gde ste stavili oznaku "MV3"? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, nisam je stavio. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Ja bih zamolio da se dokument ponovo stavi ispred 
svedoka. Da li želite da unesete neke ispravke u to šta ste do sad uradili? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, sve je u redu, samo "MV3", rekli ste mi za 
''MV1'' i ''MV2''. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da pokažete mesto gde ste vi prvi put 
videli Mitra Vasiljevića tog dana?  
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok pokazuje) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Koji ste vi broj stavili pored tog "MV"? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: "MV2" 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Možete li da nam ponovo pokažete mesto gde ste 
vi tog dana prvi put videli Mitra Vasiljevića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok pokazuje) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A šta ste vi napisali pored tog mesta? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: "MV1". 
 



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC GRUM – PITANJE: A gde je drugo mesto gde ste vi drugi put tog dana 
videli Mitra Vasiljevića? Možete li to da pokažete? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok pokazuje) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: A kako ste to mesto označili? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: "MV2" 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Sada ću da vas zamolim da vrlo polako 
pokazivačem povučete, kako biste nam pokazali put kojim ste išli iz kuće broj "1" ka 
kući broj "3"? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok pokazuje) 
 
TUŽILAC GRUM: Hvala vam. Časni Sude, ja predlažem da se ovaj dokazni 
predmet uvede u spis. 
 
SUDIJA HANT: Da li imate nekih prigovora, gospodine Domazet? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Ne, časni Sude. 
 
SUDIJA HANT: Hvala vam. To će da bude dokazni predmet broj P17-3-VG-38. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Sada bih zamolio da se dokazni predmet 17-7, 
dokazni predmet Tužilaštva stavi pred svedoka. Gospodine VG-38, zamoliću vas 
ponovo da na dno ovog dokumenta napišete "VG-38".  
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zamoliću vas sada da zaokružite prozor za koji ste 
malopre svedočili da ste kroz njega iskočili iz kuće. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM: Zamoliću da se sada taj dokument stavi na grafoskop. Časni 
Sude, predložio bih da se ovaj dokument uvede u spis kao dokazni predmet 
Tužilaštva 17-7-VG-38. 
 
SUDIJA HANT: Imate li prigovor, gospodine Domazet? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Ne, časni Sude. 
 
SUDIJA HANT: To će da bude dokazni predmet broj 17-7-VG-38.  
 
TUŽILAC GRUM: Na kraju, zamolio bih da se dokument Tužilaštva broj 17-14-
VG-38, stavi pred svedoka. 



 

 
 
 
 
 

 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Još jednom ću da vas zamolim, gospodine da 
napišete "VG-38" na dno fotografije. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Da li se mesto na kome ste se sakrili, to žbunje 
odakle ste posmatrali požar, da li se to mesto vidi na ovoj fotografiji? Možete li da ga 
pronađete? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zamoliću vas sada da to zaokružite i da unutar 
kruga napišete "VG-38" i da time označite mesto odakle ste posmatrali požar. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok označava) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zamoliću sada da se fotografija stavi na grafoskop. 
Zamoliću vas sada, gospodine, da uzmete pokazivač i da nam pokažete mesto koje ste 
označili. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok pokazuje) 
 
TUŽILAC GRUM – PITANJE: Zamoliću vas sada da pokažete i kuću koja je bila u 
požaru. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: (Svedok pokazuje) 
 
TUŽILAC GRUM: Hvala vam. Časni Sude, želeo bih da se ovo uvede u spis kao 
dokazni predmet Tužilaštva 17-14-VG-38. 
 
SUDIJA HANT: Da li imate prigovora, gospodine Domazet? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Ne, časni Sude. 
  
SUDIJA HANT: Hvala vam, to će da bude dokazni predmet P17-14-VG-38. 
 
TUŽILAC GRUM: To bi bilo sve, nemam više pitanja, hvala vam, gospodine VG-
38. 
 
SUDIJA HANT: Izvolite, gospodine Domazet. 
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT DOMAZET 
 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Gospodine VG-38, u to određeno vreme, 
rekli ste da ste bili … (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) … 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: I pohađali ste osnovnu školu u … (izbrisano 
po nalogu Pretresnog veća) … 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li samo tu određenu godinu, ili ste i 
ranijih godina išli u tu istu školu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Iš'o sam … (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) 
… 
 
SUDIJA HANT: Gospodine, kada se radi o pitanjima, sa vaše leve strane ... 
Gospodin Domazet i vi govorite isti jezik i morate da imate u vidu da se i vaši 
odgovori i pitanja gospodina Domazeta prevode na engleski i francuski. Zato bih vas 
zamolio da olakšate posao prevodiocima, pa da između pitanja i odgovora napravite 
pauzu, znači, pre nego što krenete sa odgovorima, napravite pauzu. Znači, čim 
gospodin Domazet završi sa pitanjem, vi sačekate malo i gospodin Domazet će 
sačekati malo nakon vašeg odgovora, a pre nego što postavi sledeće pitanje. Je li to 
jasno? 
  
SVEDOK VG-38: Nema problema. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je u vašem razredu, to jest, u školi bilo 
mešovito i Muslimana i Srba ili samo jednih? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bilo je i Muslimana i Srba. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je ta školska godina, dakle, govorim o 
toj 1992. godini, bila drugojačija od prethodnih, odnosno, da li je bilo učenika, vaših 
drugova, koji su odlazili, napuštali školu, da li se sećate toga? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate zbog čega je do toga dolazilo 
i ko su to bili, Srbi, Muslimani ili i jedni i drugi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Prvo su Muslimani napustili, a posle ne znam, za 
Srbe. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada je to bilo, da li se sećate? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Prije na 15 dana nego će Užički korpus ući u 
Višegrad. 
 



 

 
 
 
 
 

SUDIJA HANT: Samo trenutak, mi nismo dobili prevod vašeg pitanja. Mogli biste 
da nam ponovite pitanje, molim vas, kako bismo znali na šta se odnosi ovaj odgovor? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Kada se to desilo da je većina učenika napustilo školu, 
školovanje? To je bilo moje pitanje. 
 
SUDIJA HANT: Hvala vam, gospodine Domazet. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste i vi, gospodine, napustili tada 
školu? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: I od tada ste bili u vašem selu, u Koritniku ili 
ne? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, bio sam u selu. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste govorili o događajima uoči odlaska 
iz sela na pitanje gospodina Gruma, šta se događalo 13. juna? Vi ste objašnjavali da je 
neki čovek, Srbin, došao u selo i da su se o tome vodili razgovori. Mogu li da vas 
pitam po čemu znate da je to bio 13. juni? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa vjerovatno 13. i 14., neću zaboraviti dok sam 
živ. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Verujem da imate i te kako razloga da nećete 
zaboraviti, ali ja vas pitam na osnovu čega ste zapamtili da se radilo o 13., dan ranije, 
a o 14., dan kasnije, kada ste krenuli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Možete li da ponovite pitanje? 
 
SUDIJA HANT: Gospodine Domazet, bilo bi jednostavnije ako to pogledamo 
ovako: čak i ako mu je neko kasnije rekao koji je to bio datum, to nema veze, zar ne? 
Vi njega pitate da li je to bilo samo jedan dan pre nego što je otišao? Dan pre požara, 
je li tako? Ja bih vam predložio da krenete sa tog stajališta, zato što je pitanje malo 
zbunjujuće, ako mogu tako da kažem. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Hvala. Pitaću zbog toga što u izjavi koju ste 
dali istražitelju ... Vi ste saslušani od strane ovog Tužilaštva, je li tako? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: U izjavi ste govorili da ste do 14. juna se 
skrivali u selu, a da ste se dan kasnije uputili ka Višegradu, što je malo drugojačije od 
onog šta ste danas rekli i zbog toga sam vas pitao o kom se datumu tačno radi, 



 

 
 
 
 
 

odnosno, da li ste na osnovu nečeg zapamtili o kom se datumu radi ili, kao što je 
gospodin Hant (Hunt) rekao, možda vam je neko rekao kasnije taj datum? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, gospodine. 13. datum je bio kada smo krenuli 
iz sela, a 14., u stvari, 13. smo bili u selu, a 14. smo zapaljeni. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Sigurni ste u to da je to bilo 14.? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Siguran. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Sećate li se, možda, koji je dan u nedelji to 
bio, 14.? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ponedeljak. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste govorili pre toga o onome šta se 
događalo na stadionu, to je bilo znatno pre ovog datuma, je li tako? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. To je bilo u aprilu, samo da li je bio 15. ili 16., 
ne znam tačno datum. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li to bio događaj kada je okupljeno dosta 
veliki broj stanovništva sa svih strana i da je neko od oficira držao govor o tome da 
treba da se svi vrate u Višegrad? Da li se toga sećate? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, sjećam se kad je Jovanović drž'o govor da se 
svi Muslimani vrate u Višegrad. Navodno, mogu bezbjedno živit'. I kada su se vratili, 
tada je bio najveći pokolj u Višegradu. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li pri tom mislite, kada kažete "najveći 
pokolj u Višegradu", na period kada je JNA bila u Višegradu ili period po napuštanju 
Višegrada? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Po napuštanju Užičkog korpusa. To su uradili 
lokalni Srbi, to jest domaći. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se dobro sećate onoga što se događalo 
nakon tog skupa na stadionu? Rekli ste danas da ste u hotel "Drina", na samom 
stadionu, otišli ... Je li to hotel ili je to nešto drugo? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: To je hotel. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Danas ste rekli da ste u tom hotelu ostali 15 
dana. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Istražitelju ovog Tužilaštva ste rekli da ste 
narednog jutra, dakle, sutradan, odvedeni, otpraćni od strane vojnika Užičkog korpusa 
do sela? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, to nije tačno. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: To stoji u vašoj izjavi. Dakle, vi tvrdite da to 
nije tačno. 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, gospodine, neki su se vratili, a neki su ostali 
na stadionu. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ti koji su ostali na stadionu, među kojima 
ste bili vi, da li su ostali svojom voljom ili su zadržani od strane vojske, odnosno 
JNA? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, gospodine, nego nisu imali bezbjednosti gdje 
su živili, u okolnim selima oko Višegrada i zbog toga nisu smjeli da se vrate. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da, dakle, iz tih razloga su ostali 
svojevoljno. Niko nije bio primoran da ostane? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste govorili o vašem putovanju od sela 
do Višegrada, spomenuli ste da su čak tri autobusa prošli pored vas i identifikovali ste 
te ljude, kao ljude iz sela Vlahovića. Na osnovu čega ste znali da su ljudi iz sela 
Vlahovića, obzirom da se, koliko sam razumeo, nisu uopšte zaustavljali pored vas? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, gospodine, tu je ušla jedna žena koja je imala 
blizu 90 godina i ona je otišla sa tim narodom, tu iz sela Vlahovići. I ona je još živa. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, jedan autobus je stao i ta žena je ušla 
i po tome ste saznali da su ti ljudi iz Vlahovića. Je l' sam dobro razumeo vaš 
odgovor? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: U Sasama vam se priključilo, kako ste rekli, 
10 do, možda, 13 osoba? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Za jednu od tih osoba ste rekli da ste je 
poznavali. Da li ste poznavali ove ostale i ako jeste, od kada i kako? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Znao sam jednu osobu. I znao sam drugu osobu, 
zato što mi je bila familija. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: U Višegrad ste stigli negde posle 12, odredili 
ste vreme oko 12.30 negde i došli pred hotel. Rekli ste nam da je Milorad Lipovac 
došao s vama sve do hotela i da se onda odvojio i razgovarao sa Mitrom Vasiljevićem 
nekih desetak minuta, je li to tako? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li to bilo odmah po dolasku u hotel, 
odnosno, da li je Lipovac bio prva osoba koja se obratila i prišla toj osobi koju ste 
identifikovali kao ''Mitar Vasiljević''? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste taj razgovor mogli da čujete, 
odnosno, da li ste mogli da čujete o čemu su razgovarali? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li posle toga Lipovac otišao, odnosno, da 
li ste ga više uopšte viđali, posle tog dolaska pred hotel? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, nismo ga vidjeli. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li vam je Lipovac nešto rekao pre nego što 
je otišao? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, nije ništa. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kad ste opisali osobu za koju kažete da ste je 
identifikovali kao ''Mitra Vasiljevića'', rekli ste da je bio, da je imao crni šešir i crnu 
uniformu, tako ste danas rekli? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li vas mogu pitati šta podrazumevate pod 
"crna uniforma", obzirom da meni nije poznato da su postojale takve vrste uniforme, 
ako ste mislili da se radi vojnoj uniformi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, vojna uniforma, ali ne znam šta pretpostavlja. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Smatrate da se radi o vojnoj uniformi, a bila 
je crne boje? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se, možda, sećate šta je imao na 
nogama? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, ne bi' se mog'o sjetit'. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li su druge osobe koje su se tu nalazile, 
pre svega mislim na, ukoliko je takvih bilo, policajce Srbe, govori li nešto o tome gde 
bi trebalo ići? Da li se spominjao, konkretno i Bikavac, kao mesto, moguće mesto? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, nije se spominj'o Bikavac, samo Nova 
Mahala. 



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A kad kažete "Nova Mahala", na šta mislite, 
možete li da objasnite Sudu, na koji deo Višegrada? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: To je naselje Mahala, Pionirska ulica. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Nije li naselje Mahala ispod Pionirske ulice, 
upravo taj deo do ulaska u ulicu Pionirsku? Ne zove li se to u Višegradu ''Mahala''? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Možete li ponoviti pitanje? 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Nije li Mahala deo Višegrada upravo ispod 
ulice Pionirske, tamo gde počinje Pionirska ulica, dakle te ulice dole gde je kafana 
"Čađava", znači, taj deo Višegrada, a ne gornji deo, odnosno Pionirska ulica? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, to vam ne bi' znao odgovorit'. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Na pitanje gospodine Gruma o novom hotelu 
i udaljenosti od starog mosta, ''Ćuprije'', čini mi ste da ste rekli da to ne možete da 
odredite, jer ste bili mladi, mlađi, tako ste nešto upotrebili. Je li to znači da niste u taj 
deo grada dolazili često, da biste se mogli sada setiti toga? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ja mislim da se nalazi kraj mosta, taj hotel. I 
hodao sam dovoljno po gradu Višegradu, zato što sam iš'o u školu i dovoljno sam ga 
poznav'o, baš ulice, ono, kao ulice, nisam toliko poznav'o. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se nalazi nešto između hotela i mosta? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, postoji bašta. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li nešto tu preko puta postoji, preko puta 
bašte? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ima spomenik, nekadašnji, Ivi Andriću. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li postojao u to vreme kada ste vi bili? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, jeste. Stvarno nisam se razumio toliko da li je 
postoj'o ili nije. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste krenuli prema Mahali ili Pionirskoj, 
kako kažete, taj pravac zaista nije sporan, kojim ste se kretali, rekli ste danas da je sa 
tom kolonom išao i Mitar Vasiljević, je li tako? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, iš'o je Mitar Vasiljević. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je još neko pratio tu vašu kolonu ili 
išao sa vama od onih koji nisu bili iz kolone, koji nisu došli u Višegrad, iz Koritnika 
ili Sasa? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, samo je bio Mitar Vasiljević. 



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, samo vas je on pratio i išao sa 
kolonom od hotela, sve do kuće Memića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Kada ste došli u kuću Memića, rekli ste da je 
na nekom običnom papiru Mitar Vasiljević nešto napisao, a što vi niste mogli da 
vidite ili pročitate. Da li ste videli samo pisanje ili ste samo čuli o tom papiru? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ja sam ga upravo vidio kako piše, ali nisam znao 
šta i papir je dao Muji Haliloviću. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Gde je to bilo? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ispred kuće Jusufa Memića. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Koga ste videli tu prisutnog kada je to pisao? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Bio je Mujo Halilović. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, njih dvojica su bili, Mujo Halilović i 
Mitar Vasiljević? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Koliko su bili udaljeni od vas ili drugih lica? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Druga lica su bila u kući, a mi smo bili udaljeni 
negdje oko desetak do 15 metara. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Jesu li njih dvojica stajali ili su sedeli, tada? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Oni su tada stajali. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste zapazili koliko su dugo tada stajali, 
razgovarali? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne bi' vam mog'o reći koliko dugo su stajali i 
pričali. Mislim, ne znam, samo znam da su pričali i napis'o mu je papir i napis'o mu je 
ako dođe ko da nas ko dira, da pokažemo taj papir. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste primetili da su još nešto radili sem 
što su pričali i što mu je ovaj napisao na papiru nešto? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, nisam ništa. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li ste primetili neku flašu u rukama, 
konkretno, da li su pili nešto iz flaše? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Pa, Mujo je bio alkoholičar, vjerovatno da su, sad, 
koliko se mogu sjetit', da ga je počastio sa rakijom. 



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Koliko se možete setiti, nešto su pili? Ali 
verovatno niste mnogo na to obraćali pažnju? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li to bilo, to o čemu pričate, znači taj 
njihov razgovor, je li to bilo neposredno po vašem dolasku i smeštaju u kuće 
Memića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne znam reći. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, ne možete se setiti koliko je proteklo 
od trenutka kada ste došli, do tog trenutka kada ste videli njih dvojicu da razgovaraju? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Posle toga, da li ste videli kada se njih 
dvojica rastaju? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, uš'o sam u kuću. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Je li Mujo Halilović takođe kasnije ušao u 
kuću? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Bez Mitra Vasiljevića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, bez Mitra Vasiljevića. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Jeste od tog trenutka nadalje videli Mitra 
Vasiljevića? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li se sećate bilo čega drugog što bi bilo 
karakteristično, dok ste još bili u toj kući, bilo koga drugog događaja, a što bi izazvalo 
vašu pažnju? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: U međuvremenu jedna žena je otišla da pogleda 
gore u kuću, to mjesto u Mahali, gore je našla zaklana dva, a to su bili iz Koritnika, a 
znala je oba ko su i šta su. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Pitao sam vas u ovoj kući gde ste bili, da li je 
neko dolazio i odvodio nekoga iz te kuće? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Ko i kako? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Napolju su bili Mitar Vasiljević ... 



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Vi sada govorite o onom događaju kada 
tvrdite da su četvorica lica došla, je li tako? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Govorim pre toga, da li je bilo pre toga, da li 
je neko dolazio ili odvodio neke druge ljude iz kuće? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: A za ovo što kažete da su u drugoj kući 
nađeni, jesam vas razumeo da je neki bračni par nađen zaklan? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne bračni par, tu su bili starija žena i stariji 
čovjek. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Znate li o kome se radi? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Znam. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Možete li nam reći njihova imena i 
prezimena? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Šećo Kurspahić i Rasema Kurspahić. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Sada bih vas pitao o tom drugom događaju i, 
po vama, drugog viđenja Mitra Vasiljevića, kada govorite da su četiri lica došla i 
naveli ste njihova imena: Milan Lukić, Sredoje Lukić, Milan Šušnjar, zvani Laco i 
Mitar Vasiljević, je li tako? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da, gospodine. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Obzirom da imamo opise lica i svedoka i da 
su, sem Milana, koga većina prepoznaje po nekim drugim osobinama, govorili su o 
nekom plavom, visokom, da je bio u toj grupi. Koji, po vama, odgovara tom opisu, 
ako odgovara plavi i visoki? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, gospodine, nije plav i visok. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Dakle, od te četvorice nijedan nije bio plav i 
visok? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li je neko bio sa brkovima? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Da. To je bio Šušnjar Milan. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: I da li je bila osoba koja je bila vrlo mlada, 
nekih 18-19 godina? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne. Ja kol'ko sam vidio, ne. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Takve osobe nije bilo među tom četvoricom? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ne, gospodine, ja je nisam vidio. 
  
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Da li biste objasnili odakle znate ta imena, 
objašnjavali ste da su neki ljudi poznavali, da li ste tada odmah, kada su oni bili tu, 
saznavali njihova imena ili ste saznavali kasnije? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Tu je bilo osoba koji su ih znali, svu četvoricu. I 
tada smo saznali imena kada su uzeli pare i zlato. A Mitra su znali i prije, neki, 
Milana Lukića, Lacu, isto tako, to jest Šušnjar Milana i Sredoja. 
 
ADVOKAT DOMAZET – PITANJE: Šta su ti koji su poznavali Šušnjara, rekli šta 
je on radio i ko je on bio? 
SVEDOK VG-38 – ODGOVOR: Ja, kol'ko sam čuo, da je bio pekar. 
 
SUDIJA HANT: Gospodine Domazet, ovo će da bude dosta duga tema. Sada je 
16.00, pa ćemo onda za danas da prekinemo, do 9.30, sutra. Nadam se da sam dobro 
rekao vreme. 
 
 



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJDFFile false
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /CMYK
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages false
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile ()
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /Description <<
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /FRA <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /PTB <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


